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Sällskapet Strömstierna – Nyhetsbrev 58 
 
Hej alla, 
 
Nyhetsbrev 58 kommer nu som brev numro nio år 2024, detta enligt vår månadsplan. 
 
Utöver nyheterna i detta brev om Lysekils historia finns de gamla nyhetsbreven tillgängliga på vår hemsida: 
Nyhetsbrev 1: 1543 – 1587. N:o 2: fram till år 1610. N:o 3: till 1658-02-26. N:o 4: till 1679-08-22. N:o 5: till år 
1700 (Lotsstation på Lotsberget). N:o 6: till freden i Nystad 1721-08-30. N:o 7: till 1747 cirka. N:o 8: till 1778-
01-24. N:o 9: till år 1800. N:o 10: till fredsavtalet med Norge 1814. N:o 11: till år 1830. N:o 12: till 
köpingsbildandet 1836-02-27. N:o 13: till 1843. N:o 14: till 1850. N:o 15: till 1857. N:o 16: fram till 1860, N:o 
17: till 1863. N:o 18: 1864-1866. N:o 19: 1867-1870. N:o 20: 1871-1873. N:o 21: 1874-1876. N:o 22: 1877-
1879. N:o 23: 1880-1881. N:o 24: 1882-1883. N:o 25: 1884-1886. N:o 26: 1887-1888. N:o 27: 1889. N:o 28: 
1890. N:o 29: 1891. N:o 30: 1892. N:o 31: 1893. N:o 32: 1894. N:o 33 1895. N:o 34 1896. N:o 35 1897. N:o 36 
1898-1899. N:o 37 1900-1901. N:o 38 1902. N:o 39 1903. N:o 40 1904. N:o 41 1905. N:o 42 1906. N:o 43 
1907. N:o 44 1908. N:o 45 1909. N:o 46 1910. N:o 47 1911. N:o 48 1912. N:o 49 1913. N:o 50 1914. N:o 51 
1915. N:o 52 1916. N:o 53 1917. N:o 54 1918. N:o 55 1919. N:o 56 1920. N:o 57 1921. 
 
Nyhetsbrev 58 tar upp händelser i Lysekil år 1922. Detta år finns det information om 
stadsfullmäktiges ledamöter, med bland annat Lysekils första kvinna i fullmäktige, fru Anna 
Berger, järnvägen, konservindustrin, Skandiaverken och även under detta år om Trötemyrens 
upprensning samt vatten- och kloakledningar till bland annat länsepidemisjukhuset på Slätten. 
Dessutom behandlar fullmäktige flera gånger uppsägningen av sköterskan Matilda Svanqvist. 
Ni bör som vanligt notera att det finns mycket mer att läsa i Stadsfullmäktiges protokoll från 
år 1922 på föreningens hemsida – missa inte möjligheten att söka information inom Era egna 
intresseområden! 
 
Som vanligt är understrykningar i texten eller [tillägg av text] mina kompletteringar i syfte att 
förtydliga informationen, bland annat gäller det att ta fram fullständiga namn på personer. 
 
Nyhet 
När Ni läser denna Lysekils historia har jag källreferenser till de flesta händelser. Tanken med 
detta är dels att visa var informationen är hämtad, dels att stimulera till mer läsning. Ni kan på 
vår hemsida även hitta en Källförteckning över litteratur som berör Bohuslän och Lysekil. 
 
Nyhetsbrev 14 innehåller en förteckning över Förkortningar. Listan med förkortningar till 
källor och personer kan vara användbar. Några förkortningar kan vara ersatta med klartext! 
 
Om Ni vill kommentera innehållet i denna Lysekils historia är Ni givetvis välkomna! 
Nästa Nyhetsbrev numro 59 kommer att sändas ut till Er i slutet av oktober 2024. 
 
Mvh Per Stenros 
perstenros@gmail.com  
 
./ 

mailto:perstenros@gmail.com
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LYSEKIL 1922 

 

 
 
1922 Claes Krantz ger ut boken Under länsherrevärja och biskopsstav. 

Kulturhistoriska skildringar från 1500-talets Bohuslän. 
 
1922 Ångbåts AB Bohuslänska Kusten äger femton passagerare- och lastångare, 

vilka från Göteborg i söder till Kristiania i norr anlöper alla platser inom 
Bohuslän samt även Fredrikshald och stundom Fredriksstad i Norge. Egna 
kommissionärer finns på alla viktigare platser i Bohuslän samt i Kristiania och 
Fredrikshald. (Sveriges äldsta företag, sid 530) 
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1922 I början av året utfärdar Verkstadsföreningen ett dekret om sänkta löner och 
borttagande av en del förmåner. Svenska Järn- och Metallarbetareförbundet 
godkänner ej dessa åtgärder och ett avtalslöst tillstånd inträder. (Skandiaverken, 
sid 26) 

 
1922 Boviks Konservfabrik exporterar första gången konserver till USA. (Grusell, sid 

36) 
 
1922 Carl Lycke startar konservfabrik i det så kallade Olssonska magasinet på 

Rinkenäs. Fabriken går sedermera upp i SFKF. (Knuth Hansson, 
Fiskkonservindustrin i Bohuslän, sid 13) (Henrik Harnevie, Konservfabrikanter i Lysekils 
kommun) 

 
1922-1939 Kommunalpolitiker Herman Emilius Johansson i Flat driver konservfabrik 

under mellankrigsåren. (Knuth Hansson, Fiskkonservindustrin i Bohuslän, sid 15)  
 Fabriksnamnet är Gullmarsfjordens Konservfabrik, H.E. Johansson. (Henrik 

Harnevie, Konservfabrikanter i Lysekils kommun) 
 
1922 Ingenjör Edvin Rylander bildar företaget Rylanders El i Lysekil. Några år 

senare bildar Rylander elföretag i Fjällbacka och Skärhamn. (LP 2006-01-19) 
 
1922 Jakten BELLA inköps från Norge. BELLA går från sin tilläggsplats i Lysekil, 

vid kajen utanför Magnus Radhes magasin, onsdag morgon lastad med 
tomemballage till Göteborg. Sedan lastar BELLA vid Rosenlundskanalen på 
torsdag och fredag och går till Lysekil på lördag morgon. Resan tar cirka sju 
timmar. BELLA kan lasta 60 ton och lasten består bland annat av sockersäckar 
och margarin samt råvaror till konservfabrikerna. På rutten anlöps även 
Kyrkesund. (Terje Fredh, LP 2007-08-09) 

 
1922-01-07 Telegrafen får motorcykel. En motorcykel med sidvagn har ställts till 

linjepersonal-ens vid telegrafen förfogande härstädes. Den är avsedd att 
användas vid uppkomna linjefel, så dessa så snart som möjligt kunna avhjälpas. 
(Kuriren 1922-01-07/KJ)  

 
1922-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 2 (avskrift KJ): 

Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till slutet 
av nedannämnda år: 
 
Konsuln J. G. Gunnerson,  1922. 
Fabrikören J. E. Lindbom, 1924. 
Förvaltaren John Sterner, 1924 
Konsuln L. Laurin, 1922. 
Grosshandlaren O. G. Löfving, 1924. 
Byggmästaren Oscar Wallén, 1924. 
Redaktören Axel Ljungberg, 1922. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, 1922. 
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Fabrikören Gust. Karlsson, 1922. 
Frisören G. A. Löfgren, 1922. 
Bankdirektören Ragnar Berger, 1922. 
Sparbankskamreraren Carl Brännberg, 1922. 
Disponenten Hjalmar Carlsson, 1924. 
Bankdirektören Rudolf Lindblad, 1922. 
Ombudsmannen C. G. Tinggren, 1924. 
Verkmästaren Oscar Mattsson, 1922. 
Handlanden S. P. Ekblad, 1922. 
Filaren Svante J. Johansson, 1922. 
Handlanden Axel Johansson, 1924. 
Disponenten Ludv. Andersson, 1924. 
Gjutaren Karl Axel Källén,  1924. 
Fabrikören Elis Luckey, 1924. 
Metallsvarvaren Otto Olsson, 1924. 
 
Efter boktryckerifaktorn E. F. Larsson, som på grund af flyttning från staden 
avsagt sig ledamotskapet i stadsfullmäktige, har vid detta års ingång ny 
sammanräkning ej hunnit företagas. 

 
1922-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 4 (avskrift KJ): 
 Under ordförandeskap av herr kyrkoherden Fritz Lüsch skred man härefter till 

val av ordförande för året. 
Herr Gunnerson föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr kyrkoherden 
Fritz Lüsch omvaldes till ordförande för innevarande år. 
Herr Lüsch hembar till stadsfullmäktige sitt tack för det honom sålunda ånyo 
visade förtroendet som genom detta val kommit honom till del. 

 
1922-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 5 (avskrift KJ): 
 Härefter företogs val av vice ordförande för året och omvaldes med 

acklamation, på förslag av herr Sterner, herr konsuln J. G. Gunnerson, som till 
stadsfullmäktige uttalade sitt tack för det sålunda förnyade 
förtroendeuppdraget. 

 
1922-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 9 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren anmälde, att herrar förvaltaren John Sterner och konsuln L. 

Laurin omvalts för dess respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år, och lades denna anmälan till handlingarna. 

 
1922-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 17 (avskrift KJ): 
 Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat 

stadsfullmäktiges yttrande över bilagt betänkande med förslag till ändrade 
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bestämmelser angående sättet för kommuns medverkan vid avgörandet av 
ärenden rörande detaljhandel med rusdrycker. 
 
Herr Sterner föreslog, att stadsfullmäktige måtte utse en kommitté av tre 
personer att upprätta förslag till dyligt yttrande, och att till medlemmar i denna 
kommitté väljes herr ordföranden, Berger och Löfgren. 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet härmed. 

 
1922-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 19 (avskrift KJ): 
 Från kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén förelåg en skrivelse 

innefattande följande. 
 
Att anslå 10.000 kronor för stensättning av Landsvägsgatan från Vadet till 
Åkerbräckan under förutsättning dels att stadsbidrag av omkring 30.000 kronor 
erhålles och dels att erforderlig gatsten kostnadsfritt tillhandahålles av Statens 
stencentral. 
att kostnadsfritt tillhandahålla erforderlig arbetsledning och möjligen 
erforderlig gatumark. 
samt att  uppdraga åt arbetslöshetskommittén och drätselkammaren att träda i 
underhandling med Statens stencentral och Södra Sveriges statsarbeten i 
frågan. 
 
Kommande arbetslöshets- och hjälpkommittén hade dessutom i särskild 
skrivelse, som även förelåg, velat fästa stadsfullmäktiges uppmärksamhet på 
nedanstående övriga eventuella nödhjälpsarbeten. 
Stensättning av salutorget. 
Genombrott av hamnpiren i södra hamnen. 
Läggande av större kloakledning från Drottninggatan till Norra hamnen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till drätselkammaren för 
utredning. 

 
1922-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 20 (avskrift KJ): 
 Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén hade till stadsfullmäktige 

överlämnat följande skriftliga förslag: 
 
Att stadsfullmäktige måtte besluta 
att tills vidare under högst en månad bekosta ångbåtstransporter av arbetare 
från Lysekil till Eriksbergs brygga, vilka arbetare skola sysselsättas vid 
nödhjälpsarbeten i Bokenäs, under förutsättning dels att 100 man från Lysekil 
beredas arbete i Bokenäs, dels att arbetena påbörjas inom 14 dagar, räknat från 
den 11 innevarande januari, och dels att ångbåt icke tages i anspråk förrän 
minst 40 man skola transporteras med detsamma;  
att anslå 750 kronor för detta ändamål 
samt att remittera ärendet till drätselkammaren för utredning. 
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På yrkande av herr Sterner beslöto stadsfullmäktige följande i ärendet; 
Att för ändamålet ställa ett belopp av 1.500 kronor till drätselkammarens 
förfogande för att kammaren under tiden bliva i tillfälle att tills vidare under 
två månaders tid, räknadt från innevarande dag, gälda ifrågavarande kostnader, 
dock under förutsättning, att enligt Södra Sveriges statsarbetens erbjudande 
100 man från Lysekil erhålla arbete i Bokenäs, och att arbetet påbörjas inom 
fjorton dagar från denna dag, samt att båt för transporter ifråga inte bekostas av 
staden förrän minst 40 man skola med densamma transporteras. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att för utredning om framtida vidare åtgärder i 
saken remittera ärendet till drätselkammaren. 

 
1922-01-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 21 (avskrift KJ): 
 Från herr Berger förelåg skriftlig avsägelse av ledamotskapet i kommittén för 

utredning angående Slättens införlivning med Lysekil. 
Herr Tinggren anhöll även att bliva befriad från dylikt ledamotskap. 
 
Herr Löfgren, som även är ledamot i denna kommitté, ansåg det icke klokt, att 
just nu, då det kräves utredning i saken, undandraga sig att som ledamöter 
kvarstå i kommittén samt vädjade jämte herr ordföranden till herrar Berger och 
Tinggren att återtaga avsägelserna. 
 
Herr borgmästaren Sundberg meddelade, att det under gårdagen anlänt en 
skrivelse från Konungens Befallningshavande, vilken skrivelse innehöll, att det 
skulle erbjuda ömsesidiga fördelar, om Slätten införlivades med staden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att vägra bifall till de båda avsägelserna. 

 
1922-01-16 Grand Hotell i Lysekil har i lördags på exekutiv auktion inköpts av 

bryggeriägare Gustaf Karlsson i Lysekil för 123.000 kronor. (Kuriren 1922-01-
16/KJ)  

 
1922-01-18 Lagfart söktes vid måndagens rådhusrätt av strykerskan Sofia Öhnberg å 

tomten till huset n:o 24 vid Gamla Strandgatan, vilken fastighet bekommits 
genom arvskifte. (Kuriren 1922-01-18/KJ) [Anm: Dagens adress är Gamla Strandgatan 35 
(XII).] 

 
1922-01-20 Ett eldsvådetillbud uppstod i torsdags e.m. vid 5-tiden i Sveriges Förenade 

Konservfabriker. På kontoret märkte man att rök började tränga fram och 
brandkåren alarmerades. Denna kom också snart tillstädes och gick löst på 
eldhärden, som befanns vara i trävirket bakom en kakelugn. Elden släcktes 
snart med en minimaxspruta, sedan en del av murvirket nedrivits och de 
utlagda slangarna behövde ej tagas i bruk. Kontoret är inrymt i före detta 
Backmanska huset, som tillhör fabriken. (Kuriren 1922-01-20/KJ) 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 58.docNyhetsbrev 58 20240926 © Per Stenros Sid 7 
 

 
1922-01-20 Konsulgården skall bort – Byggnadsnämnden har ålagt ägaren av den 

halvbrända byggnaden i Konsulliden, att före den 1 april vidtaga åtgärder för 
rivning och bortskaffning av nämnda byggnad. (Kuriren 1922-01-20/KJ) 

 
1922-01-25 En grundlagsändring banar väg för den svenska direktdemokratin med 

riksomfattande rådgivande folkomröstningar. 
 
 Patronatsrätten avskaffas. Vid denna tidpunkt finns i Sverige 120 

patronatsrätter. Av dessa tillhör 46 stycken gods i Skåne, Halland och 
Bohuslän. Till skillnad från övriga landet kan patronus i Skåne göra anspråk på 
en del av tionden från församlingen. 

 
1922-01-30 Lönereduceringar vid Skandiaverken. Verkstadsledningen tillkännagiver att 

fr.o.m. den 29 januari 1922 kommer 15 procents avdrag på timlönen att 
tillämpas. Vidare skall fr.o.m. den 26 mars ytterligare reduceras 15 procent på 
timlönen och 10 procent på ackorden. Därtill ha en del bestämmelser utfärdats i 
reduceringshänseende beträffande specialarbetare. 
Även kungöres att extra premie för utmärkt prestationsförmåga hädanefter 
kommer att tillämpas. Denna får dock icke överstiga 20 procent. (Kuriren 1922-
01-30/KJ) 

 
1922-02-06 Ny tapetserareverkstad – Bröderna Carl Gerhard och Bror Henning Hörman ha 

etablerat tapetserareverkstad i Lysekils-Kurirens före detta tryckeri Kungsgatan 
[n:o] 23 (ned på gården) samt utför omstoppning och omrenovering av alla 
slags möbler och madrasser samt utför allt vad till yrket hör. (Kuriren 1922-02-
06/KJ) [Anm: Dagens adress är Kungsgatan 28.] 

 
1922-02-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 27 (avskrift KJ): 
 Utdrag av magistratens protokoll för den 23 nästlidne januari föredrogs, och 

framgick därav, att efter skedd sammanräkning för utseende av ledamot i 
stadsfullmäktige efter boktryckerifaktorn E. F. Larsson, som avsagt sig 
uppdraget, härdaren A. F. Rydstedt befunnits komma bemälde Larsson närmast 
i röstetal och sålunda förklarats vald till stadsfullmäktig för tiden till den 1 
januari 1925. 

 Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
1922-02-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 31 (avskrift KJ): 

Till förnyad behandling upptogs det av stadsfullmäktige den 12 nästlidne 
januari under § 19 i protokollet till drätselkammaren för dess utredning 
remitterade ärendet om stensättning av Landsvägsgatan såsom nödhjälpsarbete. 
 
Drätselkammarens föreliggande yttrande var av följande lydelse: 
”Med hänsyn till det av landstingets finansavdelning uppställda villkoret om 
leverans av vatten till vattenklosetter å länsepidemisjukhuset på Slätten såsom 
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villkor för att staden skulle erhålla kronor 8.000 till arbetslösheten inom 
samhället bekämpande hyser kammaren, de allra största betänkligheter, men 
därest detta villkor undanröjes, och nämnda anslag erhålles, anser kammaren, 
att staden bör anslå 10.000 kronor för Landsvägsgatans stensättning under 
förutsättning, att arbetet utföres av Södra Sveriges statsarbeten, och att gatsten 
för ändamålet lämnas gratis genom Statens Stencentral. 
 
Kammaren tillstyrker även, att kostnadsfri arbetsledning och möjligen 
erforderlig gatumark tillhandahålles för bemälda gatuarbete, samt att det 
uppdrages åt kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén och 
drätselkammaren att träda i sådan underhandling, som ovan nämts. 
 
Tillika ville kammaren framhålla önskemålet av, att det vid underhandlingen 
med Statens stencentral om den för arbetet nödvändiga stenen, för gatan 6.000 
kvm. Och för trottoaren 2.100 kvm., måtte framhållas, att för gatans 
stensättning lämnas tysk gatsten, 3:dje sort, och för trottoarens stensättning 
smågatsten. 
 
De medel staden för ifrågavarande arbete kommer att anslå, föreslår kammaren 
att medelst upplåning anskaffas. 
 
Beträffande övriga eventuella nödhjälpsarbeten ville kammaren meddela, att 
dessa för närvarande äro under utredning.” 
 
Härjämte förelåg av stadsingenjören Sven H. Lundgren upprättad 
kostnadsberäkning, för ifrågavarande arbete i 2:ne alternativ: 
alt. I, kronor 36.000:- och alt. II, kronor 59.500:- till vilket senare alternativ 
kommer kronor 2.500:- för avloppsledning med brunn. Dessutom skulle för 
vartdera av dessa alternativ komma kostnad för gatsten. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, på yrkande av herr Sterner, enhälligt att genom 
kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén hos Statens 
arbetslöshetskommission hemställa, att arbetet med Landsvägsgatans ordnande 
och stensättning utföres genom Södra Sveriges försorg såsom nödhjälpsarbete 
mot att Lysekils stad för sin del genom eget och anslag från landstinget ställer 
kronor 18.000:- till förfogande för ifrågavarande arbetets utförande. 
I övrigt bifölls drätselkammarens förslag i ärendet. 

 
1922-02-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 32 (avskrift KJ): 

Från hälsovårdsnämnden förelåg följande skrivelse: 
”Utdrag av protokollet, hållet hos hälsovårdsnämnden i Lysekil den 15 
december 1921. 
§ 7. Återupptogs det under § 9 i protokollet för den 17 nästlidne november 
antecknade ärendet angående förslag till uppsättande av en ny urinkur i gamla 
staden. 
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Det beslöts, att förslaget skulle överlämnas till stadsfullmäktige till den åtgärd 
som på fullmäktige kunde ankomma. 
Som ovan. 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Enligt skrivelsen bifogat, av stadsingenjören Lundgren upprättat 
kostnadsförslag skulle uppsättande av dylik urinkur uppgå till 2.150 kronor. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till 
drätselkammaren, som enligt föreliggande protokollsutdrag beslutit avstyrka 
förslaget dels emedan den föreslagna platsen ansetts olämplig, då kuren bör 
placeras på en mera fri plats, dels att kostnaderna äro för höga, och kammaren 
dessutom funnit, att den nuvarande urinoaren i gamla staden ännu några år 
framåt kan användas. 
Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion med drätselkammarens yttrande. 

 
1922-02-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 34 (avskrift KJ): 

Till stadsfullmäktige hade överlämnats skrivelse från länsstyrelsen i Göteborgs 
och Bohus län ställd till magistraten, vilken skrivelse i huvudsak innefattade 
följande: 
 
Kungl. Maj:ts Befallningshavande, som fortfarande hyser den uppfattningen, 
att ur många synpunkter den naturliga lösningen av frågan om 
municipalsamhället Slättens skiljande från Lyse kommun vore, att samhället 
eventuellt med något ytterligare område av Lyse kommun införlivades med 
Lysekil, får härmed uppdraga åt Eder att anmoda vederbörande myndigheter i 
Lysekil att tillse, att de av Kungl. Maj:ts Befallningshavande uti dess skrivelse 
av den 14 januari 1918 omförmälta förhandlingar bliva slutförda samt förslag i 
ärendet avgivit till Kungl. Maj:ts Befallningshavande före den 1 juli 1923. 
 
Efter en redogörelse av herr Berger om denna frågas nuvarande läge, beslöto 
stadsfullmäktige att lägga skrivelse till handlingarna. 

 
1922-02-22 Skepparen Herman Karlson i Lysekil, boende i Kyrkvik i den lilla stugan 

framför Turisthotellet fyller idag onsdag 80 år. <fotograferas>. (Kuriren 1922-02-
22/KJ) 

 
1922-03-01 Den gamla stugan till museum? Förre finstenshuggaren Anders Boman, som 

avled på söndagen, bebodde ett av de äldsta husen på Bansviksbergsgatan, ett 
typiskt hus för det gamla Lysekil. Det lär nu vara meningen att förvärva det till 
ett museum för Lysekil, i vilket fall det skulle flyttas till fornhemmet i 
Tornevik. (Kuriren 1922-03-01/KJ) [Anm: Dagens adress är Bansviksgatan 14 (V). Anders 
Boman heter egentligen Per Johan Andersson Boman.] 
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1922-03-03 Olyckshändelse på Skandiaverken. I tisdags råkade Skandiaverkens 
motorbåtsförare, 60-årige kapten Karl Hansson, att få vänstra handen svårt 
skadad i en bandsåg. Nedersta leden på långfingret skars av och pekfingret och 
ringfingret blevo kluvna. Sedan doktor Nilsson anlagt förband, forslades den 
skadade till Uddevalla lasarett. (Kuriren 1922-03-03/KJ) 

 
1922-03-08 Lysekils Karamellfabrik tillhörig Albert Webers sterbhus försåldes på auktion i 

måndags afton till firma John Forsell för 35.000 kronor med tillträde den 15 
mars. (Kuriren 1922-03-08/KJ) [Anm: Dagens adress är …] 

 
1922-03-08 Resterna efter eldsvådan i somras å Mollénska tomten vid Konsulliden, vilka 

sedan stått som vanprydnad för platsen har nu äntligen börjat borttagas. (Kuriren 
1922-03-08/KJ) 

 
1922-03-08 Lysekils fotografiska amatörklubb hade sammanträde i torsdags afton, varvid 

klubben fick sin första passiva medlem, i det brevbärare Ernst Appelgren 
ingick som sådan. (Kuriren 1922-03-08/KJ) 

 
1922-03-20 Ett ståtligt fyrverkeri fick man beskåda härstädes i fredags afton. Det händer 

ofta att i skorstenspipor från eldstäder, där det eldas mycket, bildas så kallad 
glanssot (riktig ”becktjära”), som icke kan borttagas vid sotning. Sådan 
glanssot hade bildats i skorstenspipan till Ekstedts bageri och man har varit 
betänkt på att bränna bort densamma – enda sättet att avlägsna den. I fredags 
blev det ett ypperligt tillfälle. Vid 7-tiden utbröt det soteld och brandkorpral 
Nordmark och skorstensfejare Carl Albert Söderberg underrättades samt 
kommo tillstädes och övervakade moteldens utveckling. Fullt drag sattes och 
en pelare av gnistor slungades flera meter över den höga skorstenen. Stora 
eldflagor vimlade omkring i luften och det såg ibland ut som ett praktfullt 
fyrverkeri i den stilla aftonstunden. Om det varit blåst hade naturligtvis elden 
släckts så snart som möjligt enär gnistorna kunde ha blivit till fara för 
omgivningen. Det tog en timma innan skorstenspipan blev renbränd. (Kuriren 
1922-03-20/KJ) [Anm: Dagens adress är troligen Kungsgatan 27.] 

 
1922-03-31 Utan Trollhätteström har vi varit ett dygn, nämligen från onsdag middag till 

torsdag middag. Felet lär ha varit vid en förbindning där kabeln går ner i 
Gullmarsfjorden. Tack vare dieselmotorn kom vi icke helt i mörkret fastän 
gatubelysningen på onsdagskvällen måste betydligt inskränkas. Felet 
reparerades onsdag natt och torsdag f.m. (Kuriren 1922-03-31/KJ) 

 
1922-04-03 Jordlotter för potatisodling utarrenderas av staden på Slätten och vid 

Åkerbräcka efter anmälan till stadens arbetsförman Carl Hellby. Vi hänvisa till 
till annonsen. (Kuriren 1922-04-03/KJ) 
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1922-04-03 Lagfart söktes vid måndagens rådhusrätt i Lysekil av fabrikör Gustaf Karlsson 
å Grand Hotell, som han köpt av Gunnar Ljunggrens konkursmassa för 
125.000 kronor. (Kuriren 1922-04-03/KJ) 

 
1922-04-06 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 40 (avskrift KJ): 

Med anledning av fabrikören herr J. E. Lindboms timade frånfälle yttrade herr 
ordföranden följande, vilket stadsfullmäktige stående åhörde: 
 
”Sedan stadsfullmäktige förra gången sammanträdde, har en av dess ledamöter 
för alltid lämnat oss, nämligen fabrikören Johan Emil Lindbom, som avled den 
8 nästlidne mars. 
 
Johan Lindbom hade tillhört stadsfullmäktige i oavbruten följd från det Lysekil 
blev stad år 1903 och dessförinnan kommunalfullmäktige åtminstone från 
seklets början, och alltid har han återvalts av valmanskåren och efter de 
proportionella valens införande, av det parti han tillhörde, med de högsta 
röstsiffrorna. 
 
Ehuru han här tillhörde de mera tystlåtna, som aldrig i onödan ökade 
protokollets vidd genom anföranden eller yrkanden, så är det dock icke svårt 
att fatta den solida grunden för hans popularitet: han var född i detta samhälle, 
som han oavbrutet tillhört och på många sätt tjänat, han hade stor 
personkännedom och vidsträckt erfarenhet, han var en solskensmänniska som 
få och som sådan glad och vid gott humör, han hade så gott som inga 
vederdelomän. 
 
Hade Johan Lindbom således all anledning att känna sig lycklig i livet, så hade 
också de, med vilka han samarbetade, nöjet av ett gott kamratskap. 
 
För min egen del är jag fullt övertygad om, att varje människa, som dör i rätt 
ordning, slutar sin arbetsdag just då hon skall sluta den. 
 
Därför beklaga vi icke det skedda utan hava blott med dessa minnesord velat 
hylla den gode kamraten, som lämnat vår krets.” 

1917 cirka Johan Emil Lindbom köper fastigheten på Gullmarsgatan 7, kallad Villa Hällebo, av konsul 
John Sterner (Knuth Hansson, sid 108) 

 
1922-04-06 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 50 (avskrift KJ): 

Genom föredragen skrivelse anhöll fattigvårdsstyrelsen att få försälja det 
fattigvården tillhöriga huset n:o 16 (Bomans stuga) vid Bansviksgatan, dock 
med skyldighet för den nye ägaren att hava avröjt tomten inom viss tid. 
 
Drätselkammaren, dit stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat ärendet, 
hade beslutit att hos stadsfullmäktige förorda, att staden underhandlar med 
nämnda styrelse om köp av ifrågavarande hus för att staden såsom gåva 
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överlämnas till Fornminnesföreningen Vikarvet med villkor, att föreningen på 
egen bekostnad bortflyttar stugan. 
 
Herr Sterner meddelade, att han fått kännedom om, att bemälda förening icke 
vill ha huset och föreslog med anledning härav, att staden köper huset och låter 
avröja tomten. 
 
Herr Laurin uttryckte önskemålet, att huset dock måtte få tills vidare kvarstå, 
samt att det före rivningen fotograferas och märkas för den händelse man bleve 
i tillfälle att kunna uppsätta det på någon annan plats i staden. 
 
Herr ordföranden meddelade, att fattigvårdsstyrelsen senare förklarat sig villig 
att utan ersättning överlämna huset till drätselkammaren, om stadsfullmäktige 
besluta att emottaga detsamma och därmed fritaga fattigvården för allt vidare 
underhåll av huset från och med denna dag. 
 
Detta erbjudande beslöto stadsfullmäktige enhälligt antaga. 

 
1922-04-06 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 52 (avskrift KJ): 

Från hälsovårdsnämnden hade en så lydande skrivelse inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil 
Med överlämnande av sina protokoll den 17 november 1921 och den 23 
februari 1922 får hälsovårdsnämnden härmed, under framställningen av att 
genom epidemivårdens överflyttande till landstinget från och med 1 nästa Juli 
driften å stadens epidemisjukhus kommer att nedläggas, hemställa, att 
stadsfullmäktige måtte fatta beslut, huruvida den hittills upprätthållna 
befattningen som epidemi- och stadssjuksköterska bör bibehållas eller 
indragas; och får Nämnden meddela, att Nämnden i avvaktan på 
Stadsfullmäktiges beslut den 8 i denna månad låtit uppsäga den nuvarande 
befattningshavaren fröken Matilda Svanqvist. 
 
Tillika får Nämnden meddela, att fröken Svanqvist, på tillfrågan, förklarat sig 
icke vilja mottaga någon befattning hos landstinget som sköterskebiträde eller 
undersköterska. 
 
Fröken Svanqvist har med hänsyn till den långa tid hon varit i stadens tjänst, 
och svårigheten för henne att erhålla lämplig befattning, hemställt antingen att 
sådan befattning måtte beredas henne här i staden, t. ex. å fattigvårdens sjukhus 
eller och att stadsfullmäktige måtte bevilja henne en årlig pension eller till 
henne utbetala något lämpligt belopp en gång för alla, innan hon lämnar sin 
befattning. 
 
Lysekil den 30 mars 1922. 
På Hälsovårdsnämndens vägnar: 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 58.docNyhetsbrev 58 20240926 © Per Stenros Sid 13 
 

AXEL SUNDBERG.” 
 
Herr Borgmästaren hemställde, att stadsfullmäktige i dag måtte fatta beslut om, 
huruvida indragning av ifrågavarande befattning skall ske eller ej, och att 
stadsfullmäktige med hänsyn till eventuell pensionering av eller ersättning till 
fröken Svanqvist remittera ärendet till hälsovårdsnämnden och 
drätselkammaren. 
 
Herr Sterner yrkade, att befattningen indrages från och med den 1 instundande 
juli, och att stadsfullmäktige godkänna den skedda uppsägningen av bemälde 
befattningshavare. 
 
Stadsfullmäktige beslöto följande i ärendet: 
Att bifalla herr Sterners yrkande samt att i enlighet med herr borgmästaren 
Sundbergs förslag remittera ärendet till hälsovårdsnämnden och 
drätselkammaren. 

 
1922-04-12 Skandiaverken AB hade på måndagen extra bolagsstämma. Stämman öppnades 

av konsul L. Laurin varefter borgmästare Axel Sundberg utsågs att leda 
förhandlingarna. 
Stämman beslöt i enlighet med styrelsens förslag om en nedsättning av 
stamaktie-kapitalet från 1.050.000 kronor till 525.000 kronor. Vidare bifölls 
styrelsens förslag att teckna nya preferensaktier intill 500.000 kronor. De 
oprioriterade fordringsägarna hade förut förbundit sig att teckna preferensaktier 
för sina fordringar. (Kuriren 1922-04-12/KJ) 

 
1922-04-21 Lysekils Tennisklubb bildades på torsdagen på initiativ av en del intresserade, 

varvid ett 20-tal personer ingingo som medlemmar. Till styrelse valdes herr 
Evald Luckey, ordförande, fröken Anna Karlsson, vice ordförande, herr Knut 
Feldt, sekreterare, fröken Märta Olsson, vice sekreterare, herr A. Österberg, 
skattmästare, herr Gillis Eriksson, intendent, och herr Åke Kjellsson, 
klubbmästare. Suppleanter blevo fröken Aina Luckey och herr S. Hultgren. Till 
revisorer valdes fröken V. Persson och herr J. Hyllengren. (Kuriren 1922-04-
21/KJ) [Anm: Är det Ivar Hyllengren?] 

 
1922-04-21 Landstormsövning i Lysekil, söndagen den 23 dennes med samling vid 

Rådhuset kl. 8 f.m. Landstormsföreningens styrelse. (Kuriren 1922-04-21/KJ) 
 
1922-04-24 Kvistrums Landstormsförening <fotograferas>. (Kuriren 1922-04-24/KJ) 
 
1922-04-26 Ny speceriaffär har i dagarna öppnats i fotograf Jacobssons hus vid 

Kungsgatan av herrar Södergren & Co. Det är ju egentligen ingen ny affär, 
enär i samma lokal drivits liknande affärsrörelse av herr Ragnar Andersson, 
utan det är nya innehavare av affären. (Kuriren 1922-04-26/KJ) [Anm: Dagens adress 
är Kungsgatan 12A.] 
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1922-04-26 Matservering och café har i dagarna öppnats i Färgaregatan av fru Stina 

Clasén. (Kuriren 1922-04-26/KJ) 
 
1922-04-26 Landstormsövningar ha under måndagen och tisdagen bedrivits under löjtnant 

Anerås ledning. På måndagen pågingo övningarna i närheten av Lyse station 
och till Fjälla och på tisdagen på idrottsplatsen i Pinnevik i Lysekil. (Kuriren 
1922-04-26/KJ) 

 
1922-04-26 Fotografiska amatörklubbens pristävlan utgår i maj. Närmare ett 50-tal bilder 

äro hittills inkomna. Klubben kommer att efter tävlingstidens slut utställa de 
insända bilderna i något skyltfönster härstädes. (Kuriren 1922-04-26/KJ) 

 
1922-04-26 Lagfart söktes av bröderna Gustaf, Justinus och Albert Tobisson i Göteborg på 

var sin tredjedel av de Tobissonska tomterna vid Rosviksgatan. (Kuriren 1922-04-
26/KJ) 

 
1922-04-27 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 60 (avskrift KJ): 

Utdrag av magistratens protokoll för den 7 innevarande april föredrogs, och 
framgick därav, att efter skedd sammanräkning för utseende av ledamöter i 
stadsfullmäktige efter avlidne fabrikören J. E. Lindbom och härdaren A. F. 
Rystedt, vilken på grund av avflyttning från staden avsagt sig uppdraget, fru 
Anna Berger och poliskonstapeln C. I. Alexandersson befunnits komma 
respektive bemälda Lindbom och Rystedt närmast i röstetal och alltså 
förklarats i deras ställe valda till stadsfullmäktige för tiden till den 1 januari 
1925. 
 
Sedan skrivelsen lästs, riktade herr ordföranden följande hälsningstal till de 
nyvalda stadsfullmäktigeledamöterna: 
 
”Jag skall i dag hälsa den första kvinnliga ledamoten av Lysekils 
stadsfullmäktige välkommen. Genom fru Bergers inval har för Lysekils del 
stadgandet om kvinnans valbarhet i kommunalrepresentationen från att hava 
varit en död bokstav blivit verklighet. Lång tid innan fru Berger flyttade till 
vårt samhälle, var det intresse, varmed hon omfattade allmänna och 
kommunala angelägenheter, bekant för initierade, och vad dessa visste om 
detta hennes intresse har bestyrkts under den tid, hon här varit bosatt. Såsom 
ledamot av härvarande fattigvårdsstyrelse har hon varit synnerligen verksam, 
vilket jag här som vittnesgill kan säga. Vi hava därför all anledning att glädja 
oss åt fru Bergers inval, och den valmanskår, väl i främsta rummet kvinnor, 
som insatt henne i stadsfullmäktige, och som knutit stora förhoppningar till 
henne, skall helt säkert komma att få se dessa infriade. 
 
Vad herr Alexandersson angår, så kommer han att intaga faktor E. F. Larssons 
plats, och herr Larsson representerade de mera eruptiva naturerna. Det låg en 
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glöd i hans sätt, vilket gjorde, att hans anföranden kommo att få något av 
vulkanens våldsamhet över sig. Men även de eldsprutande bergen behöva vila 
sig efter sina eruptioner, och de förändras då och antaga andra former. Så också 
här i detta fall. Även om herr Alexandersson saknar denna glöd, så hoppas vi, 
att han har andra gåvor, emedan var och en har sina, och att han får samma 
intresse för allmänna angelägenheter och är villig att offra sina krafter i vårt 
samhälles tjänst, såsom hans företrädare i stadsfullmäktige gjort.” 
 
Stadsfullmäktige betygade sitt instämmande i detta hälsningstal genom att resa 
sig från sina platser. 
 
Magistratens ovannämnda skrivelse lades till handlingarna. 

 
1922-04-27 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 69 (avskrift KJ): 

Svenska Stadsförbundet hade begärt stadsfullmäktiges yttrande över stadsrådet 
Nothings betänkande rörande städernas särskilda skyldigheter och rättigheter i 
förhållande till staten. 
 
På förslag av vice ordföranden beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt herr 
ordföranden att utarbeta förslag till dylikt yttrande. 

 
1922-04-27 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 70 (avskrift KJ): 

”Från Statens järnvägars distriktsförvaltning i II distriktet förelåg skrivelse 
innehållande meddelande om sommartidtabellen å stadsbanan, av vilken 
skrivelse framgick, att vidtagna ändringar i denna tidtabell åstadkommit viss 
förbättring av tågförbindelserna å Lysekils Järnväg. 

 Skrivelsen lades till handlingarna.” 
 
1922-04-28 Vid Skandiaverken har återintagits ett 15-tal arbetare under sista tiden och 

ytterligare några torde komma att intagas. Några beställningar ligger man ej 
inne med, men man har lyckats sälja av de maskiner som funnos på lager och 
tillverkar därför nya på lager. Dessutom har man haft litet reparationer för det 
stora danska makrillfisket. (Kuriren 1922-04-28/KJ) 

 
1922 våren LFF anordnar flera tävlingar i terränglöpning som blir mycket uppskattade 

både bland deltagare och publik. Starten sker för det mesta vid Lassaområdet 
och banorna är förlagda dels förbi Donadammarna och dels neråt Rinkenäs, 
över Hästevik samt tillbaka förbi Pinneviksbacken. Vid dessa tävlingar 
uppmärksammas den löparbegåvade Folke Karlsson som är först i mål vid alla 
tillfällen. Ständig tvåa är den ettrigt löpande Per Nydén. (Grusell, sid 92 ff) 

 
1922-05-01 Lyse bildar eget pastorat och skiljs från den gamla gemenskapen med Bro och 

Brastad. (AD/Lyse) 
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1922-05-05 Undertecknad har i Färgaregatan [n:o] 2A öppnat Mat- och Kaffeservering och 
vill jag genom billiga priser, prima kaffe och bröd samt god och tillräcklig mat, 
tillmötesgå ärade kunder , varför jag rekommenderar mig i allmänhetens 
välvilliga hågkomst. Med utmärkt högaktning Stina Klasén. (Kuriren 1922-05-
05/KJ) 

 
1922-05-.. På Lysekils Mekaniska Verkstad förhör sig direktör Lars Laurin hos metall-

avdelningen om ackorden kan minskas för att möjliggöra en större beställning. 
Efter ett möte inom avdelningen avslås begäran. (Skandiaverken, sid 27) 

 
1922-05-12 Vid auktion inropades Ragnar Anderssons konkursmassas fastighet vid 

Skottgatan av byggmästare Robert Gotthard Christensson härstädes för 6.000 
kronor. (Kuriren 1922-05-12/KJ) 

 
1922-05-12 En i sitt slag ny affär har i dagarna öppnats här i Lysekil. Det är två fröknar 

Fransson och Bratt från Hunnebostrand som i exekutor Rudolf Ljunggrens hus 
i Skottegränd öppnat affär med stuvar av alla slag. (Kuriren 1922-05-12/KJ) ) [Anm: 
Dagens adress är Skottegatan 3.] 

 
1922-05-19 På Lysekils stationsområde pågår för närvarande påfyllnad av banvallen, som 

under årens lopp sjunkit ända till en halv meter. Grus forslas hit från 
Gläborgstrakten. (Kuriren 1922-05-19/KJ) 

 
1922-05-24 På Skandiaverken härstädes har under de senaste veckorna återintagits 90 á 100 

man som sålunda permitterats från nödhjälpsarbetet. Det skulle ju vara önskligt 
om situationen inom branschen vore sådan, att de kunde få kvarstanna och 
slippa återgå till nödhjälpsarbetet. Enligt vad vi försport har beställningarna 
stadigt ökats och det är icke uteslutet att de kunna få kvarstanna. (Kuriren 1922-
05-24/KJ) 

 
1922-05-24 Lagfart – Firman Alfred Bovik & Co sökte lagfart på fastigheten i kvarteret 

Verkstaden som firman köpt på exekutiv auktion efter AB A.R. Lysell för 
18.010 kronor. (Kuriren 1922-05-24/KJ) [Anm: Dagens adress är …] 

 
1922-05-26 Lysekils boxarförening – Till styrelse i den nybildade boxareföreningen i 

Lysekil har valts herrar Ragnar Englund (ordförande), Erik Mattsson (vice 
ordförande), Ivar Hyllengren (sekreterare), Erik Helldén (kassör), Jim Wolff 
(intendent) och Anders Rosén (klubbmästare). Styrelserepresentanter [blev] 
herrar Donald Öhrngren och Yngve Kylén samt revisorer C. Winberg och Rolf 
Meijer. Ett 30-tal personer har antecknat sig som medlemmar i föreningen. 
(Kuriren 1922-05-26/KJ) 

 
1922-05-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 74 (avskrift KJ): 

Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 6 sistlidne april under § 52 i 
protokollet att till hälsovårdsnämnden och drätselkammaren för dessa 
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myndigheters yttrande remittera hälsovårdsnämndens skrivelse om eventuell 
pensionering av eller ersättning till epidemisjuksköterskan fröken Mathilda 
Svanqvist. 
 
Hälsovårdsnämnden hade avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Vid överläggning härom ansåg nämnden, att fröken Svanqvist icke innehaft 
befattningen tillräckligt lång tid för att pensionering skulle kunna 
ifrågakomma. Med hänsyn till den tid av omkring 11 år, hon uppehållit 
befattningen, och svårigheten att vid hennes ålder och med jämförelsevis svag 
hälsa erhålla annan lämplig befattning, ansåg nämnden emellertid att staden 
borde bereda henne någon gottgörelse för mistningen av tjänsten, vilket hon 
skulle kunnat ännu under åtskilliga år uppehålla, därest den icke blivit indragen 
tillfölje landstingets övertagande av epidemivården. 
 
Nämnden beslöt på grund härav hemställa, att stadsfullmäktige måtte bevilja 
fröken Svanqvist sådan gottgörelse med i ett för allt tvåtusen kronor.” 
 
Drätselkammaren hade icke ansett sig kunna tillstyrka vare sig pension eller 
dylik ersättning till ifrågavarande befattningshavare, detta dels av pricipiella 
skäl, dels på grund av stadens tryckta ekonomiska läge. 
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll, att härvidlag ömmande omständigheter 
förelågo, då fröken Svanqvist dels är sjuklig, dels för gammal att erhålla 
liknande anställning, och hemställde på grund härav, att stadsfullmäktige måtte 
bifalla hälsovårdsnämndens förslag i ärendet, eventuellt något lägre belopp. 
 
Herr Olsson ansåg, att stadsfullmäktige ej kunde vara med om att pensionera 
en befattningshavare efter så kort tid, synnerligen som denne varit erbjuden 
plats som sjuksköterskebiträde å landstingets epidemisjukhus, men vägrat 
mottaga densamma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet. 

 
1922-05-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 76 (avskrift KJ): 

”Från stadens ombud vid stämmorna i Lysekils Järnvägsaktiebolag, herr 
bankdirektören Ragnar Berger, hade skrivelse inkommit med begäran om 
meddelande, vilka önskemål stadsfullmäktige hava i avseende på instundande 
ordinarie bolagsstämma med järnvägsbolaget. 

 Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till 
drätselkammaren och valkommittén. 

 
 Drätselkammaren hade beslutit hos stadsfullmäktige förorda, att bemälda 

ombud får i uppdrag att enlighet med revisorernas tillstyrkan rösta för 
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ansvarsfrihets beviljande och att vinstmedlens disponerande sker i enlighet 
med styrelsens för järnvägsbolaget förslag och revisorernas tillstyrkan, samt att 
arvoden och villkor för styrelseledamöter, revisorer och suppleanter bestämmas 
lika som nu. 

 Med hänsyn till val vid nämnda bolagsstämma hade drätselkammaren beslutit 
hänskjuta denna del av ärendet till valkommittén för förslags uppläggande. 

 
 Valkommittén hade beslutit hos stadsfullmäktige föreslå till ledamot i 

järnvägsbolagets styrelse efter avlidne fabrikören herr Johan Emil Lindbom, 
herr konsuln L. Laurin och till suppleant i styrelsen efter denne fabrikören herr 
Elis Luckey samt till revisor av järnvägsbolagets räkenskaper och förvaltning 
för år 1923 herrar förvaltare John Sterner och stadskamrerare Carl Axel 
Holmqvist med herrar sjökapten August L. Kihlberg och frisör Gustaf Aron 
Löfgren som suppleanter. 

 
 Sedan järnvägsbolagets förvaltnings- och revisionsberättelser med tillhörande 

handlingar lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla drätselkammarens 
förslag i ärendet. 

 
 Härefter upptogs frågan om upprättandet av förslag till valen vid berörda 

bolagsstämma. 
 Herr ordföranden meddelade, att valkommittén haft ärendet till behandling vid 

tvenne sammanträden. 
 Vid det första hade endast behandlats ledigheten i ifrågavarande styrelse efter 

herr Lindbom, och då hade man inom kommittén varit enig om herr Laurins 
uppflyttande till ledamot i styrelsen. På det senaste sammanträdet hade frågan 
om val av revisorer behandlats, varvid kommittén beslutit följa den praxis, att 
revisorer böra ombytas, och på grund härav hade endast herr Sterner föreslagits 
till omval. 

 Talaren framförde emellertid nu förslag, att i anledning av herr Sterners 
långvariga arbete för järnvägen och hans mångåriga ordförandeskap i 
drätselkammaren, herr Sterner måtte föreslås till ledamot i järnvägsbolagets 
styrelse och herr Laurin alltså kvarstå som suppleant. 

 Detta förslag bifölls av stadsfullmäktige med acklamation.  
 
 Härefter föreslog herr ordföranden till revisorer herrar stadskamreraren Axel 

Holmqvist och bankdirektören Ragnar Berger. 
 Herrar Axel Johansson och Ekblad föreslogo till revisorsuppleant herr 

Brännberg. 
 
 Detta förslag till val, som även upprättades med acklamation, utföll så, att 

herrar Holmqvist och Berger skulle föreslås till revisorer och herrar Löfgren 
och Brännberg till revisorsuppleanter.” 

 
1922-05-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 79 (avskrift KJ): 
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Med anledning av arbetslöshets- och hjälpkommitténs skrivelse till 
drätselkammaren med begäran, att staden måtte anslå ett belopp av 2.500 
kronor till bestridande av kostnader för ytterligare transporter av arbetare till 
och från nödhjälpsarbeten i Bokenäs förelåg från drätselkammaren skrivelse 
med tillstyrkan om, att stadsfullmäktige måtte bevilja ett dylikt anslag för 
utbetalning, om så blir nödigt för att få stadens arbetslösa sysselsatta, och 
skulle beloppet för ändamålet utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i 
årets utgifts- och inkomststat. 
 
Nämnda kommitté hade i en senare skrivelse till drätselkammaren meddelat, att 
förhållandena ändrats därhän, att ytterligare anslag syntes bliva överflödigt, då 
arbetena i Trötemyren från och med den 1 instundande juni skulle drivas i 
tvenne skift, vilket skulle medföra den därvarande arbetsstyrkans uppbringande 
till 100 man. 
 
Det hade emellertid visat sig, att arbetarna vid nämnda arbeten ansett sig 
genom detta förfarande erhålla en lägre dagspenning, varför de ej ville ingå på 
en dylik uppdelning av arbetet utan att få kompensation i högre lön. 
 
Herr Källén redogjorde för förhållandena sådana de gestaltade sig med hänsyn 
till nödhjälpsarbetena i Trötemyren och Bokenäs. 
 
Av denna redogörelse framgick, att trots överflyttning av största delen av i 
staden bosatta arbetslösa från Bokenäs till Trötemyren dock närmare ett 
trettiotal måst kvarstanna i Bokenäs. Dessa arbetare skulle få ett 
inkvarteringsbidrag av kronor 1:15 per dag, varigenom transporterna av 
arbetare mellan Lysekil och Bokenäs skulle upphöra. Arbetarna hade 
emellertid lovat, att, därest dessa transporter kunde uppehållas, avstå från 
inkvarteringsbidrag under villkor, att staden bidroge med återstoden av 
transportkostnaderna, vilka skulle belöpa sig till 150 á 200 kronor per månad. 
 
Herr Sterner fann, att man ej borde driva frågan till dess spets, strejk och 
blockad, vilket skulle förhindra myrens upprensning. 
 
Talaren ansåg ock, att man under sommarens lopp skulle kunna använda en 
mindre båt, som åtoge sig dessa transporter billigare, samt hemställde att 
stadsfullmäktige måtte bifalla drätselkammarens framställning i saken, så att 
för ändamålet medel finnas, vilka dock böra med största sparsamhet användas. 
 
Herr ordföranden önskade veta huru mycket arbetarna fordrade i förhöjning för 
att arbeta i tvenne skift, då en dylik höjning icke bleve så dyrbar för staden, och 
varigenom myrens upprensning fortare kunde försiggå. 
 
Herr Källén meddelade, att det nog ej rörde sig om någon stor ökning för varje 
arbetare, men att det med hänsyn till deras stora antal dock bleve en avsevärd 
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summa, samt att arbetsledaren Larsson sagt, att Trötemyren med den där nu 
sysselsatta arbetsstyrkan skulle vara upprensad på tre månader. 
 
Efter att herr Källén uttalat sin anslutning till herr Sterners hemställan beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 

 
1922-05-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 85 (avskrift KJ): 

Från Göteborgs och Bohusläns landstings förvaltningsutskott förelåg skrivelse, 
varigenom meddelades att Lysekils stad ej kunde erhålla det av landstinget 
beviljade bidraget å 8.000 kronor till Trötemyrens upprensning m. fl. 
nödhjälpsarbeten, då staden ej velat ingå på villkoret, att landstinget under viss 
förutsättning fine använda vatten från stadens vattenledning i epidemisjukhuset 
på Slätten. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Tinggren, som ansåg, att förvaltningsutskottet härvid handlat på ett både 
egenmäktigt och orätt sätt, och att stadsfullmäktige hos landstinget protestera 
häremot under framhållande av huru skilda samhällen behandlats så olika 
beträffande dessa nödhjälpsanslag. 
 
Herr ordföranden meddelade, att han i saken personligen landstingsdirektören 
och för denne framhållit, att staden blivit hårt behandlad i förevarande fall, 
trots att den gjort så mycket för länsepidemisjukhuset, exempelvis inköp av ett 
jordområde för 50.000 kronor för beredande av tomt för sjukhuset, vilket ej 
endast staden utan hela länet har nytta av, att staden för hushållsbruk till 
sjukhuset lämnat fritt vatten, och att det ej berott av någon som helst oginhet att 
staden ej kunnat åtaga sig att hålla vatten till vattenklosettanläggningarna i 
sjukhuset, utan därför att staden på grund av ringa vattentillgång ej vågat ikläda 
sig detta villkor. 
 
Talaren uttalade förhoppningen, att stadens landstingsmän skulle i landstinget 
framföra huru staden upptagit det behandlingssätt den härvidlag rönt. 
 
Herr Berger påpekade, att, då landstinget beviljat ett anslag till 
nödhjälpsarbeten, det icke gärna från början kunnat vara meningen, att staden 
för att utfå anslaget skulle för all framtid ikläda sig ett villkor, vilket skulle 
utgöra en ovanligt dryga ränta å dylikt anslag. 
 
Herr Sterner framhöll, att Lysekil i denna fråga behandlats på ett allt annat än 
tilltalande sätt och föreslog, att stadsfullmäktige måtte genom skrivelse, att till 
landstinget överlämnas genom stadens landstingsmän, bringa saken till 
offentlighet inom landstinget. 
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Herr borgmästaren Sundberg erinrade om, att han, innan frågan avgjordes inom 
förvaltningsutskottets finansavdelning, för densamma framhållit vad herr 
ordföranden nu anfört, men det hade visat sig lönlöst övertyga vederbörande 
om, att stadens beslut rörande vatten till bemälda vattenklosettanläggning 
berott på annat än bristande tillmötesgående. Det vore därför skäl, att de i 
staden bosatta landstingsmännen bringade frågan på tal i landstinget. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt i 
enlighet med herr Sterners förslag i ärendet, och skulle ifrågavarande skrivelse 
innehålla en sammanfattning av de punkter, som under ärendets behandling i 
stadsfullmäktige framkommit. 

 
1922-05-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 86 (avskrift KJ): 

”Från hälsovårdsnämnden förelåg nedanstående skrivelser: 
 

”Utdrag av protokollet, hållet hos hälsovårdsnämnden i Lysekil den 2 maj 
1922. 
§ 37. Upptogs det under § 23 i protokollet för den 30 sistlidne mars antecknade 
ärendet angående lokal för köttbesiktningsbyrån. 
 
Ordföranden meddelade, att husägaren såsom villkor för förnyande av 
kontraktet rörande den nuvarande lägenheten, vilket förfölle den 1 nästa 
oktober, fordrade en förhöjning av hyran från nuvarande 600 kronor till 1.500 
kronor per år. 
 
Då nämnden ansåg en sådan hyra alldeles för hög, i synnerhet med hänsyn till 
lokalens bristfälliga beskaffenhet, beslöts i följd härav att upptaga ett under 
åren 1911 och 1912 framlagt förslag om uppförande på lämpligt ställe å 
stadens mark av en mindre byggnad av provisorisk beskaffenhet, inrymmande 
besiktningslokaler och kontor. Intill nämnda byggnad borde dessutom uppföras 
ett skjul för att användas till avlusningslokal (behandling med cyanväte). 
Hälsovårdstillsyningsmannen hade uppgjort ett förslag med planritning över 
lokalen ifråga med angivande av nödiga dimensioner. 
 
Det beslöts att översända planritningen jämte utdrag av detta protokoll till 
stadsingenjören, med anmodan att upprätta ritning och kostnadsförslag å 
byggnaden samt att föreslå lämplig centralt belägen plats för byggnadens 
uppställande. 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid hälsovårdsnämnden i Lysekil den 22 maj 
1922. 
§ 42. Återupptogs det under § 23 i protokollet för den 2 i denna månad 
antecknade ärendet angående lokal för köttbesiktningsbyrån. 
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Ordföranden företedde ett av stadsingenjören uppgjort förslag till nybyggnad 
för köttbesiktningsbyrån jämte förslag å plats för byggnaden. 
Efter granskning av ritningarna, vilka blivit den 15 i denna månad av 
byggnadsnämnden godkända med förordnande av platsen mellan tullhuset och 
brandstationen, förklarade nämnden det uppgjorda förslaget ändamålsenligt 
och anslöt sig till byggnadsnämndens förslag angående platsen för densamma. 
Doktor Axel Nilsson, såsom ägare av det hus, däri besiktningsbyrån nu vore 
inrymd, förklarade sig nu villig att uthyra besiktningsbyrån för en tid av fem år 
från och med den 1 oktober 1922 mot en hyra av 1.200 kronor om året samt 
skyldighet för staden att själv verkställa nödiga reparationer å lägenheten. 
 
Nämnden beslöt härpå underställa frågan om anskaffande av besiktningslokal 
stadsfullmäktiges prövning samt därvid framlägga ovan omförmälda två 
alternativ nämligen 
1:o) uppförande av nybyggnad för besiktningslokalen; 
2:o) förhyrande av den gamla lokalen för fem år på ovan angivna villkor. 
 
Åt ordföranden uppdrogs att överlämna ärendet till drätselkammaren med 
begäran om kammarens yttrande innan ärendet förelägges stadsfullmäktige för 
avgörande. 
Som ovan. 
AXEL SUNDBERG. 
 
Sedan skrivelsen lästs, yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen 
följande talare: 
Herr Ekblad: Att den föreslagna tomten mellan tullkammarhuset och 
tullpackhuset måste anses särdeles olämplig, då man beräknat att över 
densamma en gång i framtiden draga järnvägsspår. Dessutom bör staden ej 
uppföra provisorisk byggnad, då en sådan blir jämförelsevis dyrbar utan att 
göra motsvarande nytta. 
Herr Löfgren yrkade ärendets remiss till drätselkammaren. 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll, att hälsovårdsnämnden ej fäste sig vid 
var en dylik byggnad bleve belägen, blott den komme att ligga så centralt som 
möjligt.  
Herr Laurin och vice ordföranden funno ävenledes den föreslagna platsen vid 
tullhuset olämplig för ändamålet, och att det vore opraktiskt uppföra en dylik 
provisorisk byggnad. 
Herr Andersson framställde till herr Laurin förfrågan huruvida källarlokalerna i 
dennes villa vid Rosviksgatan kunde lämpa sig för användning till 
köttbesiktningslokaler, och om herr Laurin vore villig uthyra desamma. 
Herr Laurin meddelade, att bland dessa lokaler nog funnos några för ändamålet 
passande och lovade tänka på saken, om han med dylik uthyrning kunde göra 
staden någon tjänst. 
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Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
drätselkammaren för dess skyndsamma yttrande.” 

 
1922-06-14 Epidemisjukhuset på Slätten står snart inför sin fullbordan. Häromdagen 

avsynades själva byggnaden, uppförd av byggmästare Robert Gotthard 
Christensson härstädes och på tisdagen avsynades de sanitära och 
värmetekniska anordningarna vilka godkändes. Dessa arbeten har utförts av 
entreprenadfirman Hallberg i Göteborg för 45.000 kronor. Avsyningen 
verkställdes av en representant för ingenjörsfirman Möllenberg & Ericson i 
Göteborg, vilken firma uppgjort ritningarna samt riksdagsman Carl Brännberg 
som landstingets representant. 

 
Nu återstår endast en del kompletteringar beträffande inmontering av de 
elektriska ledningarna vilket arbete utföres av firma Ehnberg härstädes. 
Det hade som bekant varit meningen att sjukhuset skulle tagits i bruk från och 
med 1 juli, men landstingets sjukvårdsavdelning beslöt på möte i förra veckan 
att landstinget först från och med 1 augusti skall övertaga epidemisjukvården i 
länet. Man hann nämligen ej att skaffa utstyrslar förr och beträffande 
epidemisjukhuset på Slätten är det blott utstyrslar som nu fattas, om man 
undantager de nämnda kompletteringsarbetena. (Kuriren 1922-06-14/KJ) (LP 1999-
02-26) 

 
1922-06-16 Murrayska villan uthyrd. <fotograferas>. (Kuriren 1922-06-16/KJ) 
 
1922-06-21 Folkdanslaget i Lysekil arbetar på skarpen för träning och inövande av nya 

danser. Repertoaren blir sålunda i sommar betydligt utökad bland annat har en 
vacker skördedans övats samt skrälåten, den enligt förståsigpåare, vackraste 
folkdans Sverige äger. Fröken Thyra Freding har om skrälåten sagt att i denna 
ligger allt Värmlands vemod och poesi. Så mjukt går denna dans, som 
mognade rågfält bölja för sommarvind. (Kuriren 1922-06-21/KJ) 

 
1922-06-23 Trollgrottan i Bansvik har påträffats i oskadat skick sedan arbetet med att finna 

grottan pågått i sex veckor. Upptäckten kommer att firas med en liten festlighet 
midsommardagen kl. 2, varvid musik utföres av Natte Sellergrens Kapell. 
Möjligen blir det även sång. Det blir också tal av herr L. Pihl, som överlämnar 
grottan och dess vård till staden. Majstång kommer att resas framför grottan. 
Allmänheten får tillfälle att roa sig med lekar. (Kuriren 1922-06-23/KJ) 

 
1922-06-23 Sillkryddningen på Island - Ångaren SÖLVE av Göteborg har i Norra 

hamnen intagit last av 2.700 tunnor för fabrikörerna Alfred Bovik, Elis Luckey, 
A.B. Öhnberg, Patrik Öhnberg och Ottilia Hörman för att avgå till Island för 
kryddning. 116 tunnor voro fyllda med socker, 300 med salt och 75 tunnor för 
arbetet i fråga. 
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På söndagen anländer AB Hugo Hallgrens Konservfabrik med ångaren 
GÖTEBORG [med] tunnor, salt och kryddor till Kristiania för vidare befordran 
till Island. 
Kapten Oskar Emanuel Olsson, förande motorgaleasen ELIN av …, intog på 
torsdagen 500 tunnor ombord på sitt fartyg för att avgå till Island, där han för 
egen räkning skall krydda sill. (Kuriren 1922-06-23/KJ) 

 
1922-06-23 Lysekils spritbolag får eget hus. Kontrollstyrelsen har medgivit systembolaget i 

Lysekil att för en kostnad av sammanlagt 116.800 kronor uppföra en för 
bolagets rörelse avsedd fastighet å tomten Kungsgatan n:o 2 i kvarteret Tärnan 
i Lysekil. (Kuriren 1922-06-23/KJ) [Anm: Dagens adress är Kungsgatan 46.] 

 
1922-06-26 Firman Robert Lycke märktes även bland de ansjovisfabrikanter, som inlastat 

tunnor, salt och kryddor för inläggning av sill vid Island. Hans namn hade fallit 
bort i notisen härom i förra numret. (Kuriren 1922-06-26/KJ) 

 
1922-06-26 Eldsvåda i Lysekil. Eldsvåda utbröt natten till fredagen i Lysekil. Då en 

yngling vid 2-tiden promenerade i Bansvik upptäckte han att eld utbrutit i 
maskinhuset i Lysekils stenhuggeri tillhörande AB C.A. Kullgrens Enka. 
Brandkåren alarmerades och kom snart till platsen, men maskinhuset kunde i 
den hårda stormen ej räddas. Däremot lyckades man begränsa elden till denna 
byggnad. En lycka var att stormen var sydvästlig, eljest kunde faran blivit stor 
för närbelägna byggnader och upplag tillika med hela denna stadsdelen. 
Huruvida maskinerna tagit någon skada är ännu ej bekant. (Kuriren 1922-06-
26/KJ) 

 
1922-06-28 Systembolaget skaffar sig egen lokal. Kontrollstyrelsen har som bekant 

medgivit rätt för Lysekils systembolag att uppföra egen byggnad för bolagets 
affär. Bolagsstyrelsen har infordrat anbud för byggnadernas uppförande och en 
del sådana har inkommit. Överenskommelse har nu träffats med ingenjör 
Svensson i Göteborg om byggnadens uppförande och kontrakt har upprättats. 
Ingenjör Svensson har åtagit sig att uppföra byggnaden komplett färdig med 
undantag av värmeledningar för 96.000 kronor. Arbetet tager sin början nästa 
vecka och byggnaden skall vara färdig till nästa sommar. Det är troligt att den 
blir färdig redan innevarande år. Det är troligt – och i alla fall önskeligt – att 
personer inom staden blir sysselsatta vid arbetet. (Kuriren 1922-06-28/KJ) [Anm: 
Dagens adress är Kungsgatan 46.] 

 
1922-06-28 Husköp. Åkare Viktor Johansson har sålt huset n:o 4 Blekegatan till förman 

Frans Lycke för 3.400 kronor. Vidare har Johansson av fabrikör Arvid 
Bernhard Öhnberg köpt huset n:o 26 vid Bansviksbergsgatan för 5.700 kronor. 
Båda köpen har förmedlats av stadsfiskal Sandell. (Kuriren 1922-06-28/KJ) [Anm: 
Dagens adresser är Blekegatan 6, det gamla huset - som rivs på 1950-talet - respektive 
Bansviksgatan 37.] 
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1922-07-07 Lysekils föreläsningsförening kan i dagarna fira sitt 20-årsjubileum. Den 
bildades nämligen den 7 juli 1902. Dess första styrelse utgjordes av d:r August 
Hugo Malm, postmästare Jonsson, konsul J.G. Gunnerson och redaktör Ivar 
Neuman, revisor doktor Axel Nilsson och revisorssuppleanter fabrikör J.H. 
Lindman och vaktmästare G.A. Törnvall. 
Vid styrelsekandidatnomineringen varnade redaktör Westberg för att insätta 
socialister i styrelsen, enär de blivande föreläsningarna då skulle bliva därefter. 
Redaktör Malmberg gav emellertid svar på tal. (Kuriren 1922-07-07/KJ) 

 
1922-07-07 Kl. 3 e.m. söndagen den 9 juli har Folkdanslaget uppvisning av folkdanser å 

Tennisplanen mellan Strandhotellen i Lysekil. Teaterkommittén. (Kuriren 1922-
07-07/KJ) 

 
1922-07-10 Lysekil – mässtaden … <fotograferas>. (Kuriren 1922-07-10/KJ) 
 
1922-07-12 Besök fiskerimässan i Lysekil … <fotograferas>. (Kuriren 1922-07-12/KJ) 
 
1922-07-12 Fiskerimässans kommissarie <foto av Ernst Hörman>. Den egentliga 

förtjänsten av att fjolårets fiskerimässa lyckades tillkommer redaktör Ernst 
Hörman, vilken då som nu hade att svara för allt det myckna arbete genom 
vilket mässan blev till. I fjol var tiden knapp men många lyssnade dock till 
kallelsen, att draga sitt strå till stacken. I år har kanske fältet varit mera 
hårdarbetat, men vi vågar ändå tro, att mässan skall väl motsvara ställda 
förväntningar samt att redaktör Ernst Hörman skall lägga en ny framgång till 
flera föregående. (Kuriren 1922-07-12/KJ) 

 
1922-07-14 Fiskerimässan i Lysekil öppnades på torsdagen … <fotograferas>. (Kuriren 1922-

07-14/KJ) 
 
1922-07-19 Gårdsköp. Herr Gunnar Lysell och fröken Agda Lysell samt fru H. Öhrnell ha 

försålt det så kallade Lysellska huset vid torget till bagaremästare Ivar 
Hallonqvist för 55.000 kronor. (Kuriren 1922-07-19/KJ) [Anm: Dagens adress är 
Kungsgatan 40.] 
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1922-07-24 Konservfabrikör Carl Magnus Hörmans hus på Slätten, Berga Övre n:o 10. 

(Foto: Digitalt Museum) (Ulf Oskarsson, Facebook: Vi som älskar Lysekil 2.0. 2022-10-16) 
 
1922-07-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 93 (avskrift KJ): 

Från drätselkammaren förelågo tvenne skrivelser rörande placering av de av 
Kunglig Maj:t senast fastställda lånen för staden. 
 
Den ena av dessa skrivelser utgjorde utdrag av drätselkammarens protokoll för 
den 21 dennes, enligt vilket drätselkammaren beslutit att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka antagandet av genom bankirfirma i Stockholm erbjudet lån. 
 
Den andra skrivelsen var av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokoll, hållet vid drätselkammarens i Lysekils sammanträde den 
25 juli 1922. 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Ljungberg, Tinggren, Löfving och 
Elmqvist. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

  
§ 92. Sedan drätselkammaren vid sitt sammanträde den 21 dennes fattat beslut 
om att hos stadsfullmäktige förorda antagandet av erbjudet lån från Stockholm 
löpande under tion år med 4¾ % ränta plus ½ % anskaffningsprovision 
meddelade i dag herr ordföranden kammarens ledamöter att han efter 
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underhandling med Lysekils Sparbank blivit erbjuden följande villkor för de av 
Kunglig Maj:ts senast fastställda lånen: 
 
Lysekils Sparbank övertager från och med den 1 instundande september 
samtliga dessa lån å tillsammans kronor 655.106 med bestämnda 
amorteringstider mot ¼ % ränta utöver den till varje tid i nämnda bank 
gällande inlåningsräntan, från vilken sagda tid är bestämd till 4 %. 
 
Räntesatsen är alltså glidande med ¼ % över högsta eller lägsta inlåningsränta, 
vilken för banken tillämpas. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet 
av detta sistnämnda erbjudande rörande denna lönefråga. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan dessa båda skrivelser lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt, på 
yrkande av herr Brännberg, understödd av herr Luckey, att godkänna 
drätselkammarens senaste förslag i ärendet samt att bemyndiga 
drätselkammaren att i Lysekils Sparbank upptaga följande lån från och med 
den 1 inst. September till ett sammanlagt belopp av sexhundra femtio tusen ett 
hundra sex (655.106) kronor: 
 
Ett 15-årigt amorteringslån å kr. 375.000:-  
för inköp och utvidgning av elektricitetsverk samt dess anslutning till 
Trollhätte Kraftverk. 
 
Ett 20-årigt amorteringslån å kr. 76.985:-  
för uppförande av stenkajer vid hamnen. 
 
Ett 40-årigt amorteringslån å kr. 203.121:-  
för följande behov 
expropriation av mark för stadens vattenverk kr. 73.121:- 
kanalisering mellan stadens vattenförande områden kr. 20.000:- 
inköp och iordningställande till folkskola kr. 60.000:- 
inköp av ett område i och för upplåtelse av plats till  
länsepidemisjukhus kr. 50.000:- 

 
1922-07-26 Skandiaverken har på bolagsstämman i måndags under borgmästare Axel 

Sundbergs ordförandeskap till styrelse omvalt konsul L. Laurin och ingenjör 
Folke Aurell, Lysekil, samt nyvalt överingenjör P. Rydbeck, Göteborg, direktör 
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O. Bildt i Munkedal och ingenjör Chr. Beck-Fries, Bohus, med bankdirektör R. 
Berger, som suppleanter, likaledes omvalda. Till revisorer omvaldes 
borgmästare Axel Sundberg och kamrer N. Koch, Uddevalla, och till 
verkställande direktör omvaldes konsul L. Laurin. (Kuriren 1922-07-26/KJ) 

 
1922-08-01 Stadens epidemisjukhus. Enär landstinget från 1 augusti övertager 

epidemivården i länet och stadens epidemisjukhus blir obehövligt för detta 
ändamål från nämnda dag, då epidemisjukhuset på Slätten skall tagas i anspråk, 
har fattigvårdsstyrelsen ingått till drätselkammaren med anhållan att huset, där 
sjukhuset nu är inrymt måtte ställas till styrelsens förfogande att användas för 
vård åt sådana medellösa personer, som ej äro intagna på försörjningshemmet, 
men som äro i behov av vård. Drätselkammaren hade efter avgivande av 
yttrande i saken återremitterat frågan till fattigvårdsstyrelsen i måndags e.m. 
Den gick därefter tillbaka till drätselkammaren för vidare utveckling. (Kuriren 
1922-06-20/KJ) 

 
1922-08-02 Lysekils badanstalt är alltjämt livligt uppskattad om än tillströmningen av 

badgäster, där som på andra ställen, i år inte varit så över sig stor. Lysekil 
håller alltjämt uppe sin standard såsom en badort för ”stora världen”, som ett 
pennskaft i G.H.T. i lördags skrev, och för de många badgästplatserna runt 
omkring bjuder den ofta brukade tillfällen till bad och nöjen. ”Lysekil är den 
bästa badplats som finnes på västkusten”, säger man, men tillägger ”den är för 
dyr”. Frågan är: skulle Lysekil inte kunna hålla på standarden men ändå bliva 
inte fullt så dyr? (Kuriren 1922-08-02/KJ) 

 
1922-08-07 Det gamla epidemisjukhuset vill fattigvårdsstyrelsen ha apterat som sjukhem 

för understödstagare. Kostnaderna för nödiga ändringar beräknar styrelsen till 
850 kronor vilket belopp styrelsen dock anser disponibelt av ordinarie medel 
för fattigvården. Drätselkammaren tillstyrker att sjukhemmet upplåtes till 
fattigvården tills vidare men yrkar att minsta möjliga kostnader nedlägges på 
reparationer av byggnaden. (Kuriren 1922-08-07/KJ) 

 
1922-08-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 97 (avskrift KJ): 

Till förnyad behandling upptogs det under § 60 i stadsfullmäktiges protokoll 
för den 20 maj 1920 bordlagda ärendet om påbyggnad av gamla folkskolehuset 
eller eventuellt reparation av husets yttertak. 
 
Herr ordföranden föreslog, att man i samband med detta ärende måtte 
återupptaga det gamla förslaget om ändring av f. d. samskolebyggnaden för 
erhållande av lokaler till kommunala mellanskolan, och att båda dessa ärenden 
remitterats till folkskolestyrelsen och styrelsen för kommunala mellanskolan att 
av dessa båda styrelser gemensamt behandlas. 
 
Detta förslag understöddes av herrar vice ordföranden och Ljungberg, varefter 
stadsfullmäktige enhälligt beslöto att bifalla detsamma. 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 58.docNyhetsbrev 58 20240926 © Per Stenros Sid 29 
 

 
1922-08-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 101 (avskrift KJ): 

Fattigvårdsstyrelsen begärde genom föreliggande skrivelse att till sjukhem för 
fattigvården få använda det staten tillhöriga epidemisjukhuset vid Stora 
Kyrkogatan.  
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat skrivelsen, 
hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 30 sistlidne juni yttrat 
följande: 
 
”Då det var bekant för kammarens ledamöter att kommitterade för landstingets 
härvarande upptagningsanstalt ej reflektera å att använda stadens nuvarande 
epidemisjukhus till dylik upptagningsanstalt, beslöt kammaren enhälligt att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka att ifrågavarande byggnad upplåtes till fattigvården 
tills vidare, men kammaren ville dock framhålla, att fattigvården måtte 
nedlägga så litet kostnader som möjligt på reparationer av denna byggnad. 
 
Tillika beslöt kammaren undersöka frågan om eventuell försäljning av 
fattigvårdens nuvarande sjukhem och uppdrog åt stadsingenjören att utreda 
detsammas tomtförhållanden.” 
 
Fru Berger yrkade bifall till framställningen i enlighet med drätselkammarens 
yttrande, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla detta yrkande. 

 
1922-08-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 102 (avskrift KJ): 

Idrottsföreningen Kamraterna hade hos folkskolestyrelsen hemställt, att 
folkskolestyrelsen måtte antingen hyra föreningens gymnastikhus mot en årlig 
hyra av 300 kronor och med skyldighet för staden att underhålla detsamma 
eller också inköpa huset för 4.000 kronor. 
 
Folkskolestyrelsen hade beslutit föreslå stadsfullmäktige, att det till nämnda 
förening utgående årliga anslaget å 200 kronor måtte från och med detta års 
början höjas med 150 kronor under förutsättning att detsamma som hittills 
upplåtes för folkskolans och kommunala mellanskolans behov. 
 
Ärendet hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till 
drätselkammaren för dess yttrande, och hade drätselkammaren beslutit hos 
stadsfullmäktige tillstyrka, att under förenämnda villkor anslaget till 
idrottsföreningen Kamraterna höjes till 350 kronor för år 1923, och att denna 
höjning upptages bland folkskolans utgifter för sistnämnde år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet. 

 
1922-08-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 109 (avskrift KJ): 
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Från arbetslöshets- och hjälpkommittén förelåg förslag om byggande av 
fördämning i Trötemyren, vilket arbete skulle utföras såsom nödhjälpsarbete 
genom Statsarbetarnas försorg under instundande vinter. 
 
Det av stadsingenjören Lundgren upprättade kostnadsförslaget å detta arbete 
utvisade ett belopp av 17.500 kronor. 
 
I skrivelsen föredrogs att uppdraga åt drätselkammaren, vattenstyrelsen och 
arbetslöshets- och hjälpkommittén att snarast träda i underhandling med Södra 
Averiges statsarbeten om utförande av arbetet på de för staden fördelaktigaste 
villkoren. 
 
Herr Brännberg yrkade bifall till förslaget under framhållande av att staden ej 
skulle behöva erlägga mera än en tredjedel av kostnaderna. 
 
Herr Wallén erinrade om att man ej borde förbise, att det egentligen vore mest 
behövligt att göra dylik fördämning i Rotemyren, då denna myr är vida 
lämpligare som vattenbassäng än Trötemyren. 
 
Herr Löfgren uttryckte önskemålet av att härvidlag något måtte göras för 
ökning av stadens vattentillgång med hänsyn till Slättens eventuella framtida 
införlivning med staden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att för vidare utredning remittera ärendet till 
arbetslöshets- och hjälpkommittén, vattenstyrelsen och drätselkammaren. 

 
1922-08-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 110 (avskrift KJ): 

Med anledning av herr Brännbergs framställning till arbetslöshets och 
hjälpkommittén hade denna kommitté inkommit till stadsfullmäktige med 
begäran om beviljande av ett anslag å 1.000 kronor för sista kvartalet i år till 
hyresbidrag år arbetslösa. 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till drätselkammaren. 

 
1922-08-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 114 (avskrift KJ): 

Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten begärt 
stadsfullmäktiges yttrande över skolkommissionens betänkande över grunder 
för en ny läroverksorganisation. 
 
På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
folkskolestyrelsen och styrelsen för kommunala mellanskolan. 

 
1922-08-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 118 (avskrift KJ): 

Sedan föredragningslistan genomgåtts gjorde herr Olsson förfrågan till herr 
ordföranden huruvida vattenstyrelsen övat tillräckligt noggrann uppsikt över 
vattenförbrukningen i staden, då fara nu förelågo för total vattenbrist. 
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Herr ordföranden meddelade, att han på grund av en längre tids bortovaro ej 
nöjaktigt kunde lämna svar härvidlag, men hänvisade till herr Ekblad att såsom 
ledamot av vattenstyrelsen lämna nödig upplysning i saken. 
 
Denne meddelade, att bemälda styrelse vid upprepade tillfällen genom 
annonser i tidningen uppmanat allmänheten till den största möjliga sparsamhet 
med vattenledningsvattnet, men att en stor del av stadens befolkning totalt 
underlåter att taga hänsyn till sådana föreskrifter. 
 
Herr Ljungberg trodde, att stadens innevånare icke kunde fatta den situationen, 
att vattenbrist föreligger efter en så lång regnperiod som vi haft under 
sensommaren.  
 
Sedan ytterligare några talare yttrat sig i frågan meddelade herr ordföranden i 
egenskap av vattenstyrelsens ordförande, att han med det snaraste skulle kalla 
denna styrelse till sammanträde för vidtagande av de åtgärder i saken, vilka 
kunna befinnas erforderliga. 

 
 
1922-08-11 Fru Klaséns café och matservering vid Färgaregatan har i dagarna övertagits av 

fröken Helga Hallenberg. (Kuriren 1922-08-11/KJ) 
 
1922-08-14 Lagfart söktes vid måndagens rådhusrätt dels av staden på ett mindre 

jordområde vid hörnet av Apoteksgatan och Stora Kyrkogatan, som den köpt 
av fabrikör Gustaf Cornér för 286 kronor, och dels av Svea Isabella Berggren 
på 3/8 av tomten littera P i Kronberget, som hon köpt av sina omyndiga syskon 
för 300 kronor. (Kuriren 1922-08-14/KJ) 

 
1922-08-14 Skandiaverken AB sökte vid måndagens rådhusrätt fastställelse på 

bolagsstämmans beslut att nedsätta aktiekapitalet till hälften eller 525.000 
kronor. (Kuriren 1922-08-14/KJ) 

 
1922-08-16 Korsgatan har nu börjat iståndsättas. Den kommer att sänkas något uppe i den 

skarpaste brinken. (Kuriren 1922-08-16/KJ) 
 
1922-08-18 Från Island har hemkommit kapten Oscar Olsson, som ditreste strax före 

midsommar för att krydda sill. (Kuriren 1922-08-18/KJ) 
 
1922-08-23 Till vaktmästare vid epidemisjukhuset å Slätten har antagits herr Hilmer Ahl 

från Kornö. Med platsen, som tillträdes den 15 september, är förenad 
befattningen som motorbåtsförare. (Kuriren 1922-08-23/KJ) 

 
1922-08-25 En olyckshändelse råkade bokhandlare Albert Wallin ut för i tisdags. Då han 

på eftermiddagen var på väg till sitt sommarställe i Torgestad åkande cykel, 
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råkade cykeln slira på den upplösta vägen med påföljd att herr Wallin föll i 
marken och bröt ena nyckelbenet. (Kuriren 1922-08-25/KJ) 

 
1922-08-27 En rådgivande folkomröstning för eller emot spritförbud genomförs i Sverige. 

Nej-sidan segrar i hela riket, men med knapp marginal: 925.000 Nej-röster 
(50,9%) mot 889.000 Ja-röster (49,1%). I Bohuslän blir det ett klart Nej till 
förbud. Exempel: I Grundsund på Skaftö finns 3 Ja-röster mot över 300 Nej-
röster. 

 
1922-08-28 Lagfart söktes vid måndagens rådhusrätt av bagare Ivar Hallonqvist å 

fastigheten Kungsgatan [n:o] 37, som han köpt av konsul Lysells arvingar, 
samt av direktör Arnold Olsson å Stadshotellet, vilket han för 130.000 kronor 
köpt av änkefru Matilda Lindberg-Magnusson. (Kuriren 1922-08-28/KJ) [Anm: 
Dagens adress är Kungsgatan 40 respektive Kungsgatan 36.] 

 
1922-08-28 Eldsvåda på Slätten. I lördags f.m. vid 9-tiden utbröt eld i ett boningshus på 

Slätten bebott av stenhuggare Axel Strand. Denne befann sig i staden, då elden 
utbröt. Innan han gick hemifrån hade han kokat kaffe. Antagligen hade någon 
glöd varit kvar i spisen som sedan på ett eller annat sätt förorsakat eldsvådan. 
Tillskyndande personer fingo räddat en del av lösöret. Stugan däremot gick ej 
att rädda. Den nedbrann i grunden på en kort stund. 
Stugan hade uppförts för Strands räkning av numera avlidne förvaltaren Claes 
Rosén och Strand hade sedan gjort månatliga avbetalningar på densamma. 
Enligt vad som berättats skulle det endast återstå ett mindre belopp på 
betalningen. 
Stugan var försäkrad för 2.000 kronor och lösöret för 1.000 kronor. För tjugo år 
sedan hade Strand även oturen att genom eldsvåda förlora sin stuga. (Kuriren 
1922-08-28/KJ) 

 
1922-09-01 Lysekils Karamellfabrik … <fotograferas>. (Kuriren 1922-09-01/KJ) 
 
1922-09-06 Nu sedan badsäsongen i Lysekil avslutats för året, stadspark, badrestaurant, 

strandhotell och badanstalter stängts och igenbommats, har den vackra 
sommaren kommit. Stadsparken som stängdes i söndags har haft en mindre god 
säsong på grund av den ostadiga väderleken, vilket även kan sägas om 
badanstalten. Antalet badgäster har varit mindre än något föregående år. Såväl 
badhusbolaget som restaurantbolaget har haft bolagsstämmor, beviljat 
ansvarsfrihet och omvalt styrelse och revisorer. (Kuriren 1922-09-06/KJ) 

 
1922-09-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 123 (avskrift KJ): 
 Det av stadsfullmäktige vid deras sammanträde den 10 nästlidne augusti under 

§ 100 i protokollet till hälsovårdsnämnden och drätselkammaren remitterade 
ärendet rörande lokaler för köttbesiktningsbyrån upptogs nu till förnyad 
behandling, och förelåg nu från drätselkammaren följande yttranden i ärendet: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
29 augusti 1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Ljungberg och 
Tinggren samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 112. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 10 dennes uppdraga 
åt hälsovårdsnämnden och drätselkammaren att höra sig för om möjligheten att 
hyra någon lämplig lokal till köttbesiktningsbyrån för kort tid, varjämte 
uppdrogs åt drätselkammaren att till stadsfullmäktige inkomma med 
kostnadsförslag å nybyggnad för ifrågavarande ändamål. 
 
Drätselkammaren hade infordrat anbud å tillbyggnad av polishuset för 
åstadkommande av lokal till köttbesiktningsbyrån. 
 
Tvenne dylika anbud hade nu inkommit, nämligen från herrar Oscar Wallén, 
Robert Christensson och Albert Svensson. 
 
Herr Ordföranden meddelade, att staden, utom de lokaler den kunnat erhålla i 
konsul Laurins villa, erbjudits följande lokaler för köttbesiktningsbyrån: 
 
av kamrer P. Grundell för 1.000 kronor per år, vilken lokal skulle kunna 
erhållas från och med den 1 januari 1923 och av källarmästaren Arnold 
Ohlsson, i stadshotellet från den 1 instundande oktober antingen för längre tid 
efter 1.000 kronor årligen eller för kortare tid för 100 kronor per månad. 
 
Kammaren beslöt efter slutad överläggning följande i ärendet: 
 
Att hos Stadsfullmäktige tillstyrka dels tillbyggnad av polishuset, dels för att 
kortare tid hyra nämnda lokal av källarmästare Ohlsson. 
 
Dessutom beslöt kammaren att remittera byggnadsfrågan till 
byggnadsnämnden för dess skyndsamma yttrande samt att för komplettering av 
herrar Christenssons och Svenssons anbud bordlägga ärendet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.”  
 
”Transumt av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 6 september 1922. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Läfving och Thorsson. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 121. Till förnyad behandling upptogs det vid sammanträdet den 29 sistlidne 
augusti bordlagda ärendet rörande tillbyggnad av polishuset. 
 
Komplettering av anbud å denna byggnad förelågo nu från herrar Robert 
Christenson och Albert Svensson. 
 
Då anbuden avgivits utan att tillräckligt tydlig arbetsbeskrivning legat till 
grund, varigenom missförstånd lätt kunde uppstå, beslöt kammaren att upprätta 
dylik beskrivning och å basis därå infordra nya anbud. 
 
För att emellertid inte fördröja saken, då avgörandet därav är brådskande, 
beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige begära ett anslag å cirka 8.000 
kronor för ifrågavarande tillbyggnad och att drätselkammaren måtte 
bemyndigas att till möjligast lägsta pris låta utföra bemälda arbete, och att 
medel för ändamålet upptagas i 1923 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt transumerat från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Sterner framhöll, att ärendets avgörande vore brådskande och yrkade 
bifall till drätselkammarens föreliggande framställning. 
 
Herr borgmästaren Sundberg meddelade, att de betänkligheter han tidigare hyst 
mot denna tillbyggnad på grund av befarat inkräktande på det till fånggård i en 
framtid av sedda området, nu undanröjs, då det visat sig att denna tillbyggnad 
kan ske utan att nämnda olägenhet behöver uppstå. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet. 

 
1922-09-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 124 (avskrift KJ): 

Under § 129 i protokollet för den 10 nästlidne augusti; beslöto stadsfullmäktige 
att till arbetslöshets- och hjälpkommittén, vattenstyrelsen och drätselkammaren 
remittera inkommet förslag om byggande av fördämning i Trötemyren. 
 
Stadsingenjören hade på uppdrag av nämnda kommitté utarbetat nytt förslag i 
saken, vilket även innefattade betongmur i och upprensning av Rotemyren. 
 
Vattenstyrelsen hade avgivit följande yttrande i ärendet: 
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”Styrelsens ledamöter hade sig bekant, att drätselkammarens medlemmar 
besökt Trötemyren för att fatta ståndpunkt till nämnda fråga, och hade den 
uppfattningen därvidlag gjort sig gällande, att i såväl Trötemyren som 
Rotemyren behövdes fördämningar, och att sistnämnda myr borde rensas. 
 
Denna uppfattning delades även av vattenstyrelsen, som enhälligt beslöt att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka nämnda arbetens utförande.” 
 
Det i frågan avgivna yttrandet från drätselkammaren var av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
29 augusti 1922. 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Ljungberg och 
Tinggren samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 113. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 10 dennes att till 
arbetslöshets- och hjälpkommittén, vattenstyrelsen och drätselkammaren för 
vidare utredning remittera ärendet rörande fördämning i Trötemyren. 
 
Stadsingenjören hade utarbetat nytt förslag i saken, vilket innefattade även 
betongmur i och upprensning av Rotemyren. 
 
Genom detta förslag skulle de planerade arbetena i Trötemyren bliva av mindre 
omfattning än i det ursprungliga förslaget, men dock minst lika förmånliga 
företaget, men dock minst lika förmånliga för vattentillgångens tryggande. 
 
Kostnaderna för det senare förslaget skulle uppgå till 25.700 kronor mot i 
första förslaget 17.500 kronor. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige i likhet med 
vattenstyrelsen förorda det större förslaget såsom varande mera fördelaktigt än 
enbart utförande av fördämning i Trötemyren, dock under förutsättning, att 
arbetet utföres såsom nödhjälpsarbete genom statens försorg, och att staten 
tillsläpper 2/3 och staden 1/3 av kostnaderna. 
 
På stadens andel skulle således komma ett belopp av 8.570 kronor, vilket 
drätselkammaren beslöt föreslå stadsfullmäktige att upptaga i 1923 års utgifts- 
och inkomststat för uttaxering. 
 
Som ovan 
/AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
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Herr Sterner yrkade bifall till det senast inkomna förslaget i saken på villkor 
som av drätselkammaren föreslagits och påpekade, att dylik lösning av frågan 
vore vida fördelaktigare ur många synpunkter än det först inkomna förslaget. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta yrkande och att uppdraga åt 
herrar ordföranden i stadsfullmäktige, drätselkammaren och arbetslöshets- och 
hjälpkommittén att träda i underhandling med Statens arbetslöshetskommission 
för sakens förverkligande på det för staden fördelaktigaste sättet. 

 
1922-09-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 125 (avskrift KJ): 

Till förnyad behandling upptogs det av stadsfullmäktige vid deras 
sammanträde den 10 nästlidne augusti under § 110 i protokollet till 
drätselkammaren remitterade ärendet, arbetslöshets- och hjälpkommitténs 
begäran om beviljande av ett anslag å 1.000 kronor för sista kvartalet i år till 
hyresbidrag åt arbetslösa. 
 
Drätselkammaren hade enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka 
bifall till framställningen, och att beloppet för ändamålet utgår av medel 
anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen, 
och skulle medel för detta ändamål utgå enligt drätselkammarens ovannämnda 
anvisning. 

 
1922-09-15 Ny charkuteriaffär. Herr Ernst Winberg, som i över ett tiotal år varit anställd 

som biträde i herr Evald Anderssons charkuteriaffär, öppnar på tisdag egen 
affär i kött-, fläsk- och charkuterivaror i snickare Nordströms hus n:o 56 Gamla 
Strandgatan. (Kuriren 1922-09-15/KJ) [Anm: Dagens adress är Gamla Strandgatan 20.] 

 
1922-09-20 Flodins plåttryckeri härstädes har den senare tiden utvidgats betydligt. En ny 

press har inmonterats och två nya torkugnar har uppförts. Personalen å 
tryckeriet, som förr utgjordes av sex personer, har nu utökats till 17. Tryckeriet 
har för närvarande mycket att göra så att arbetet bedrives idag i dag- och 
nattskift. Det är uteslutande för ansjovis-fabrikanterna i Lysekil som tryckeriet 
är sysselsatt. (Kuriren 1922-09-20/KJ) 

 
1922-09-22 Treåring överkörd av bil. På torsdagen vid middagstiden hade Skandiaverkens 

lastbil varit till målare Johansson i Kvarngatan med ved. Då veden var avlossad 
skulle bilen backa bort emot Flodins plåttryckeri. I närheten av lastbilen stod 
några barn. Innan man företog manövreringen av bilen, hade en person, Nils 
Pettersson, som stod bakpå densamma, motat undan barnen samt rapporterade 
att allt var klart. Så var emellertid ej förhållandet. En liten flicka, omkring tre 
år gammal och dotter till smeden Anders Andersson i Södra Kvarngatan, hade 
icke avlägsnat sig. Förmodligen har hon befunnit sig så nära intill lastbilen, att 
Pettersson ej kunnat iakttaga henne under bilens akter. Då bilen backade föll 
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hon omkull och ena hjulet gick över vänstra benet på henne. Flickan bars till 
hemmet och doktor Nilsson eftersändes. Det befanns att flickan fått ett 
lårbensbrott. Sedan doktor Nilsson anlagt förband kan flickan vårdas i hemmet. 
För såvitt man hittills kan se, tycks bilens förare, herr Karl Kristiansson, vara 
utan skuld. Det skedda utgör i alla fall en varning till föräldrar att tillhålla sina 
barn att icke leka på gatorna. (Kuriren 1922-09-22/KJ) 

 
1922-09-25 Kajmur utanför godsmagasinet. Hamnstyrelsen i Lysekil har vid sammanträde 

på lördagen beslutat att av hamnens tillgängliga medel låta utföra en kajmur 
utanför järnvägens godsmagasin till en längd av 100 meter och till en höjd över 
medelvatten på 85 centimeter. I muren skall anordnas fästen för småbåtar. 
(Kuriren 1922-09-25/KJ) 

 
1922-09-25 Lysekils karamellfabrik har hos regeringen begärt licens att importera 50.000 

kilo Javasocker för karamelltillverkning. Fabriken har i dagarna fått hem två 
ton kokosnötter, det största parti som hittills kommit till Lysekil. (Kuriren 1922-
09-25/KJ) 

 
1922-09-27 Lysekils karamellfabrik. Notisen i förra numret var såtillvida oriktig att 

fabrikens innehavare begärt licens endast för 2.000 kilo Javasocker, varav 
regeringen beviljat 1.900 kilo. I stället för kokosnötter, som uppgavs i notisen, 
var det 1.200 kilo kokos, som anlänt till fabriken. (Kuriren 1922-09-27/KJ) 

 
1922-09-28 Demonstrationsfartyget SKANDIA VII registreras med fiskenumret LL341. 

Som befälhavare anges skeppare C.A. Ahl. (ÅM, sid 79) 
 
1922-09-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 136 (avskrift KJ): 

Nedanstående skrivelse förelåg med förslag till uppgörelse för erhållande av 
beviljat arbetslöshetsbidrag från landstinget. 
 
”Utdrag ur protokoll, fört vid Göteborgs och Bohus läns landstings 
förvaltningsutskotts finansavdelnings sammanträde i Göteborg den 6 sept. 
1922. 
 
§ 3. Vid sammanträde den 3 januari innevarande år hade utskottet såsom bidrag 
till Trötemyrens upprensning m. fl. nödhjälpsarbeten beviljat Lysekils stad ett 
bidrag ur arbetslöshetsanslaget av 8.000 kronor under visst villkor beträffande 
tillhandahållande av vatten till vattenklosetterna i epidemisjukhuset därstädes. 
 
För detta villkor väckt betänkligheter i Stadsfullmäktige i Lysekil på grund av 
ovisshet om vattenmängden blev tillräcklig, och utskottet ej ansett sig kunna 
avstå från det angivna villkoret, hade Herrar Axel Sundberg och Carl 
Brännberg inkommit med förslag till tvistens biläggande genom antagande å 
båda sidor av följande: 
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1:o) Lysekils stad erhåller i arbetslöshetsanslag för år 1922 av landstinget 
8.000 kronor; 
 
2:o) beträffande det av utskottet uppställda villkoret, förbinder sig staden att 
lämna vattenledningsvatten även till klosetterna i epidemisjukhus, om det efter 
Trötemyrens upprensning och iordningställande blir utrönt, att vattentillgången 
blir så riklig, att staden utan olägenhet kan avstå vatten till dessa klosetter: 
 
3:o) staden uttalar den önskan att sjukhuset i största möjliga grad utnyttjar 
vattnet i brunnen på sjukhustomten och utskottet den förhoppningen att, om 
mot förmodan vattnet i brunnen skulle tryta, staden träder hjälpande emellan i 
den mån sådant på grund av rådande förhållande är möjligt. 
 
Utskottet beslöt för sin del antaga det uppgjorda förslaget under förutsättning 
att Stadsfullmäktige i Lysekil för sin del fatta motsvarande beslut. 
 
Som ovan 
N. W. TORSTENSSON. 
Justerat:  
OSCAR N. OLSSON. 
Rätt utdraget.  
  styrker i tjänsten 
  N. W. TORSTENSON. 
 
Härjämte förelåg skrivelse till stadsfullmäktige från herrar borgmästaren Axel 
Sundberg och riksdagsmannen Carl Brännberg, vilken skrivelse innefattade 
dels nämnda förslag, dels hemställan att stadsfullmäktige måtte antaga 
detsamma jämte motivering för dylikt antagande. 
 
Sedan dessa handlingar lästs, yttrade herr ordföranden, att detta vore en 
tillfredsställande lösning av frågan, varför stadsfullmäktige borde ingå på 
denna uppgörelse. 
 
Sedan även förslagsställaren yttrat sig i samma riktning, beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt att i likhet med landstingets förvaltningsutskotts 
finansavdelning antaga det föreliggande förslaget till dylik uppgörelse. 

 
1922-09-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 137 (avskrift KJ): 

Genom föreliggande skrivelse förnyade förra sjuksköterskan å stadens nu 
nedlagda epidemisjukhus, fröken Mathilda Svanqvist, sin framställning om 
ersättning från staden för mistning av sin syssla, och förklarade sig sökanden 
nöjd med ett belopp av 1.200 kronor såsom dylik ersättning en gång för alla. 
 
Hälsovårdsnämnden, till vilken ansökningen överlämnats, hade över 
densamma avgivit följande yttrande; 
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”Såsom yttrande över denna förnyade framställning beslöt nämnden att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka densamma med i huvudsak samma motivering, som 
åberopades i nämndens yttrande den 2 maj, § 35, över den första 
framställningen nämligen: 
att fröken Stenqvist uppehållit skötersketjänsten i 11 år. 
att hon utan eget förvållande blivit skild från tjänsten på grund av indragning 
av befattningen. 
att hon, därest en sådan indragning ej ägt rum, skulle kunnat uppehålla 
befattningen i många år. 
samt att hon vore i behov av medel för sitt uppehälle under den tid, som 
åtginge till dess hon erhållit lämplig befattning eller eljest kunde få sina 
förhållanden ordnade för framtiden.” 
 
Herr ordföranden yrkade att dylik engångsersättning måtte beviljas med 1.000 
kronor. 
 
Herr borgmästaren Sundberg tillstyrkte framställningen med hänsyn till de 
ömmande omständigheter, som i detta fall förelågo, dock under förutsättning 
att fröken Svanqvist med denna ersättning avstode från alla framtida krav på 
staden. 
 
Herr Brännberg ansåg vissa skäl tala för ett bifall till framställningen. 
 
Herr Ljungberg och Löfgren delade denna uppfattning. 
 
Herr Otto Olsson yrkade rent avslag å framställningen under framhållande av 
att fröken Svanqvist blivit erbjuden anställning vid landstingets epidemisjukhus 
på Slätten men vägrat antaga sådan anställning. 
I detta yrkande instämde herrar Sterner, Berger, Tinggren, Andersson och 
Ekblad. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till vartdera av de båda yrkandena förklarat yrkandet på en 
dylik ersättning till sökanden av 1.000 kronor vara med övervägande ja 
besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla förslaget om ersättning till sökanden med 1.000 kronor, 
röstar ja; 
Den, det icke vill, röstar nej; 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att avslå framställningen.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, 
Ljungberg, Karlson, Löfgren, Brännberg, Källén, Alexandersson och 
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ordföranden: ja, men herrar Sterner, Löfving, Wallén, Berger, Hjalmar 
Carlsson, Linblad, Tinggren, Mattsson, Ekblad, Svante J. Johansson, Axel 
Johansson, Andersson, Luckey, Olsson och fru Berger: nej. 
 
Med 15 nej- mot 8 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att avslå 
framställningen. 

 
1922-09-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 138 (avskrift KJ): 

Svenska Stadsförbundet hade genom till herr ordföranden i stadsfullmäktige 
ställd skrivelse meddelat, att medlemsavgiften för år 1923 kommer att 
nedsättas till 8 kronor för varje fullt hundratal invånare, och skulle denna avgift 
således för staden uppgå till 328 kronor under nästa år. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, 
hade beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden även för nästa år är 
medlem av ifrågavarande förbund, och att beloppet för ändamålet upptages i 
1923 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet. 

 
1922-09-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 141 (avskrift KJ): 

Från Kungl. Automobilklubben förelåg hemställan att stadsfullmäktige måtte 
stödja Styrelsens för Kungl. Automobilklubben bifogade principuttalande av 
den 4 juli detta år angående annonsering utmed vägarna. 
 
Stadsfullmäktige anslöto sig enhälligt till detta uttalande. 
 
I samband med detta ärende hemställde herr ordföranden till herr Sterner, att 
drätselkammaren måtte taga under övervägande uppsättande av ett 
triangelmärke vid vägkröken i dalskogen, och lovade herr Sterner tillmötesgå 
detta önskemål. 

 
1922-09-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 142 (avskrift KJ): 

Från fru Berger hade följande motion inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Då vattenbrist synes hota under kommande vinter, och det därför torde vara 
nödvändigt att tillvarataga allt vatten, som är åtkomligt, får jag härmed föreslå: 
att stadsfullmäktige besluta, att de brunnar, som äro stadens, bliva så snart som 
möjligt upprensade.  
Lysekil den 28 september 1922. 
ANNA BERGER.” 
 
Fru Berger hemställde om bifall till motionen. 
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Herr Andersson uttalade önskemålet, att staden även måtte bidraga till 
upprensning av enskildas brunnar. 
 
Herr ordföranden meddelade, att vattenstyrelsen genom annons uppmanat 
allmänheten att iordningställa enskilda, befintliga brunnar. 
 
Herr Ekblad anmärkte på kontrollen över vattenförbrukningen och anförde, att 
man på flera ställen i staden brutit plomberingarna till tvättstugu- och 
badrumskranar. 
 
Herr Löfgren förordade överpumpning av vatten från Lassemyren till stadens 
vattendammar. 
 
Herr Sterner yrkade motionens remiss till vattenstyrelsen, och att medel för 
dylik upprensning måtte utgå av anslag till vattenverket för innevarande år. 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla detta yrkande. 

 
1922-09-29 Folkpark i Ålevik? Innehavaren av Café Midgård, herr Verner Falk, och 

handlande J.A. Andersson i Lysekil ha av konsul Magnus Radhe köpt 
lägenheten Ålevik om 13.000 kvadratmeter, [med] jord jämte åbyggnader för 
4.500 kronor med tillträde snarast. 
Enligt vad vi inhämtat ämnar de nya ägarna företaga planteringar och 
försköningar på området för att göra planen lämplig till en utflyktsort för 
Lysekilsborna på lördagar och söndagar. Platsen har nämligen ett fint läge vid 
Trälebergskilen och är belägen 8 á 10 minuters väg från Folkets Hus. Det 
skulle med andra ord bli en folkpark med nykterhetscafé och servering, 
möjligen även med nöjesanordningar. Eventuellt kommer en kallbadsinrättning 
i mindre stil att anordnas, så att söndagsbesökare skulle bli i tillfälle att få ta sig 
ett bad. (Kuriren 1922-09-29/KJ) 

 
1922 hösten Fiskefartyget SKANDIA VII, med fiskenumret LL341, köps till Grundsund 

och får namnet MAGDA. Ägare och skeppare är Ivar Laurentius ”Laurin” 
Karlsson (1883-1962), Grundsund. MAGDA används bland annat för 
passagerartrafik. (ÅM, sid 79) 

 
1922-10-02 Ett studiebesök avlades på lördagen å Skandiaverken av ett antal yngre 

teknologer från Chalmers i Göteborg. Resan till och från Lysekil företogs med 
ångaren ALBREKTSUND. (Kuriren 1922-10-02/KJ) 

 
1922-10-04 Hembygdsmuseum och bibliotek. Förslag är å bane att ställa den Murrayska 

egendomen till Fornminnessällskapet Vikarvets disposition för att av sällskapet 
användas till museum och bibliotek. Man torde ha tänkt sig upplåtelsen ordnad 
genom något kontrakt varigenom stiftelsens styrelse hade i sin hand att i 
avgörande fall bestämma över egendomen. 
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Vikarvet omfattas, som bekant, med stort intresse av en icke ringa skara 
verksamma hembygdsvänner. Sällskapet umgås sedan någon tid med planer på 
att söka anskaffa medel för uppförande av ett hembygdsmuseum eller 
fornminneshem. Ställes däremot den Murrayska stiftelsen till förfogande skulle 
sällskapet i stället svara för denna byggnads underhåll. 
Utom värdet skulle tillgången av ett väl ordnat bibliotek vara mycket 
förmånlig. Dessutom har man tänkt att även kunna hålla speciella föreläsningar 
i den sal byggnaden innerymmer. Parken skulle som förut vara upplåten för 
allmänheten samt i likhet med lokalerna stå under vård och tillsyn av ett par 
vikarvsmän. (Kuriren 1922-10-04/KJ) 

 
1922-10-06 Hembygdsmuseet i Lysekil. Styrelsen för den Murrayska stiftelsen 

behandlade på torsdagen den av oss förut berörda frågan om den Murrayska 
egendomens upplåtande till Vikarvet såsom hembygdsmuseum. Meningen vore 
att Vikarvet skulle hyra villan på tio år utan avgift, mot att föreningen företog 
en renovering av byggnaderna för högst 3.000 kronor samt svarade för 
underhållet. 
Styrelsen för stiftelsen fattade ej något definitivt beslut. En utredning om 
kostnaden för reparationen skall först verkställas, varpå ärendet på nytt blir 
föremål för styrelsens prövning och därefter underställes fullmäktiges beslut. 
(Kuriren 1922-10-06/KJ) 

 
1922-10-09 Lagfart sökt. Carl Peter Curmans sterbhus å tomt n:o 1 i kvarteret Badhuset 

(Curmanska villan) som köpts för 10.000 kronor av Lysekils Nya Badhus AB. 
(Kuriren 1922-10-09/KJ) 

 
1922-10-11 Den Laurinska silltrålen försökte i går vid en tur å Gullmarn med 

SKAGERACK och motorskonaren MERCUR. På grund av att trålen legat 
länge utan användning hade garnet sannolikt blivit skört så att botten i säcken 
under påfrestningen brast. Möjligheten att manövrera trålen i vattnet, så att den 
kunde hållas styrbar på önskat djup, visade sig föreligga till en grad, som 
överträffade förväntningarna. Sannolikt komma ytterligare försök att göras 
med en nytillverkad trål. (Kuriren 1922-10-11/KJ) 

 
1922-10-13 En ny vågbrytare skulle vi enligt GP ha utsikter att få i Lysekil. Förmodligen är 

det frågan om att mera på allvar återupptaga utfyllnaden av det sedan flera år 
pågående vågbrytarbygget, vilket blivit liggande på grund av avbrottet i 
stenhuggeridriften, men som nu är ifrågasatt som nödhjälpsarbete för vintern. 
(Kuriren 1922-10-13/KJ) 

 
1922-10-18 Försöken med den Laurinska trålen. Fiskeriintendent Nils Rosén i Göteborg 

har till Lantbruksstyrelsen ingivit en redogörelse för de förut omnämnda 
försök, som verkställts med den så kallade Laurinska trålen. Av försöken 
framgick, säger d:r Rosén, att trålen gick stadigt och jämt i vattnet. Genom att 
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ändra varpens längd och båtens fart kunde man få trålen att gå på olika djup. 
Försöket torde ha visat, att trålen styr i vattnet på önskat sätt. 
Något försök att utröna trålens fiskeförmåga har ännu icke fastställts, men 
fiskeri-intendenten anser det alldeles säkert att trålen fångar sill. (Kuriren 1922-
10-18/KJ) 

 
1922-10-20 Husköp. På auktionen idag å stadsfiskalskontoret härstädes, har avlidna 

änkefru B. Lundbergs hus vid Färgaregatan försålts till Johan Ödman för 
10.000 kronor. Tillträde i november. (Kuriren 1922-10-20/KJ) 

 
1922-10-23 Ett eldsvådetillbud av rätt elakartad karaktär yppade sig i lördags e.m. i det eld 

uppstått i ett bensinfat i AB Frilagers oljelager. Brandkåren alarmerades i god 
tid och lyckades släcka elden med en brandsläckningsapparat. Ångsprutan 
behövde ej tagas i bruk. 

 
Det har utrönts att elden uppkommit därigenom, att en 10-årig gosse kastat en 
brinnande tändsticka i den med bensin genomdränkta sanden, som genast 
fattade eld. Emellertid fick man släckt elden innan den hann sprida sig. Eljest 
kunde lätt en explosion inträffat, vilken kunde fått otrevliga följder. (Kuriren 
1922-10-23/KJ) 

 
1922-10-23 Donation till kyrkan på Slätten. Till Lyse Kyrkokassa har herr Herman 

Johansson i Dalskogen och hans hustru testamenterat värdet av deras egendom 
Dalskogen att efter båda deras död användas till en fond för kyrkobygge å 
Slätten. Donationen uppskattas till omkring 2.000 kronor. (Kuriren 1922-10-23/KJ) 

 
1922-10-25 Eldsvådetillbudet i lördags. Förhör har hållits med anledning av 

eldsvådetillbudet i lördags i AB Frilagers oljelager. Det har under utredningen 
framgått, att några gossar i 10- à 12-årsåldern fått syn på bensinfatet och dessa 
påstå att fatet läckt så att bensinen runnit ut. Från affärens sida hävdas att 
pojkarna slagit sönder fatets förregling. 

 
Gossarna hade resonerat om, huruvida någon av dem skulle våga tända på med 
påföljd att en av dem strukit eld på en tändsticka så att besninen tog eld. 
Gossen har erkänt. Saken kommer för hans del att remitteras till 
barnavårdsnämnden. Förmodligen kommer affärens innehavare att åtalas för att 
han inte haft bensinen lagligen förvarad. (Kuriren 1922-10-25/KJ) 

 
1922-10-25 Till verkmästare vid Chr. Bjelland & Co Konservfabriker i Stavanger har bland 

ett stort antal sökande antagits herr Einar Lycke från Lysekil. (Kuriren 1922-10-
25/KJ) 

 
1922-10-30 Efterräkning för eldsvådan. Direktör Otto Gottfrid Löfving stod vid dagens 

rådhusrätt åtalad för bristande säkerhetsåtgärder vid förvaring av eldfarliga 
oljor. Av rättegången framgick intet nytt utöver vad förut är känt rörande 
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brandens uppkomst. Svaranden beriktigade i huvudsak de av åklagaren gjorda 
påståendena. Utslag avkunnas nästa måndag. (Kuriren 1922-10-30/KJ) 

 
1922-11-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 150 (avskrift KJ): 

Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 28 sistlidne september 
under § 142 i protokollet att till vattenstyrelsen för dess yttrande remittera fru 
Anna Bergers motion om upprensning av staden tillhöriga brunnar. 
 
Från nämnda styrelse förelåg nu skrivelse, varigenom meddelades följande:  
att styrelsen nyligen låtit upprensa brunnen i Blekebacken, stora brunnen vid 
Gamla Strandgatan, Åkerbräckans brunn och brunnen vid Landsvägsgatan 
intill Carl Hörmans fastighet på Slätten samt att även kyrkbrunnen för 
jämförelsevis kort tid sedan rensats. 
 
Stadsfullmäktige förklarade sig tillfredsställda med de åtgärder som av 
vattenstyrelsen härvidlag vidtagits. 

 
1922-11-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 152 (avskrift KJ): 

Lysekils föreläsningsförening hade hos stadsfullmäktige ansökt om anslag för 
1923 till föreläsningsverksamheten med 500 kronor och till 
biblioteksverksamheten med 400 kronor. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, 
hade enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av dessa 
anslag, under framhållande av att ökningen med 100 kronor till 
folkbiblioteksverksamheten vore behövlig för inbindning av böcker. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit föreslå stadsfullmäktige att det 
sammanlagda beloppet, kronor 900, för dessa anslag upptagas i 1923 års 
utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, och att medel för 
dessa anslag skola utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 

 
1922-11-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 154 (avskrift KJ): 

Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
18 oktober 1922. 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren och Thorsson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 138. På uppdrag av drätselkammaren hade stadsingenjören upprättat och 
byggnadsnämnden godkänt förslag till reglering av tomten till huset n:o 7 å 
Blekebacken (f. d. fattigvårdens sjukhem). 
Den nyreglerade tomten innehåller enligt nämnda förslag cirka 320 
kvadratmeter. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att, då nämnda hus ej vidare behöves för 
fattigvårdens behov, hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få försälja 
detsamma med tillhörande tomt till högsta pris. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 

 
1922-11-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 155 (avskrift KJ): 

Från magistraten förelåg skrivelse rörande eventuell eftergift från 
bestämmelserna om tiden från öppethållande av handelsbod. 
 
Härjämte förelåg avskrift av Kungl. Socialstyrelsens kungörelse av den 22 maj 
1920 om medgivande av eftergift från denna lags tillämpning i Marstrand samt 
Kalvsunds, Mollösunds, Smögens och Gravarnes municipalsamhällen. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden som yttrat sig i ärendet, hade beslutit att hos 
stadsfullmäktige till styrka, att Lysekil i förevarande hänseende likställes med 
de här ovan nämnda samhällena i Bohuslänska skärgården. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att genom magistraten hos Kungl. 
Socialstyrelsen hemställa, att dylik eftergift, som nyss nämnts, även måtte 
beviljas för Lysekil. 

 
1922-11-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 156 (avskrift KJ): 

Från hamnstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokoll, hållet vid Hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 7 
nov. 1922. 
Närvarande: Herrar Backman, Tinggren, Wallin, Ekblad och Stadsingenjören 
Lundgren, samt vid protokollet undertecknad, ordförande. 
 
§ 44. Med hänvisning till protokollen av den 10 och 24 januari detta år hade 
från Arbetslöshetskommittén inkommit en så lydande skrivelse: 
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”Sedan förslag väckte, att söka som nödhjälpsarbete få utfört vissa 
förbättringar av norra hamnen beslöts, att hos hamnstyrelsen begära närmare 
utredning i frågan”. 
 
Till följd av denna skrivelse avlämnade hamnstyrelsen till nämnda kommitté 
ett förslag till vågbrytare och kaj, för en summa av kronor 150.000:-. Detta 
förslag demonstrerades för landshövdingen von Sydow och generaldirektören 
Pegelow, vid deras senaste besök här på platsen, i och för att få igenom 
”Stadsarbetarnas” försorg detta arbete utfört. 
 
Generaldirektören Pegelow hade intet att anmärka mot själva förslaget, men då 
summan var så stor, och dessutom ett dykarearbete skulle förekomma vid 
kajarbetet, så ville han för sin del råda hamnstyrelsen till, att endast hålla sig 
till byggandet av piren, och i så fall upprätta ett nytt förslag. 
 
Detta förslag föreligger nu färdigt och kostnaderna för detsamma äro 
beräknade till 68.000:- kronor. 
 
Att få detta arbete helt och hållet utfört genom ”Statsarbetenas” försorg är väl 
ringa eller inga utsikter. 
 
Däremot skulle saken säkerligen ställa sig annorlunda, om stadens 
hamninrättning med exempelvis 20 % ville deltaga i dessa kostnader. 
 
På grund av vad ovan sålunda anförts, beslöt hamnstyrelsen föra frågan inför 
stadsfullmäktige och föreslå: 
 
Att stadsfullmäktige måtte uttala sig för att i viss mån deltaga i 
arbetskostnaderna för pirens byggande, och att drätselkammaren, 
hamnstyrelsen och arbetslöshets- och hjälpkommittén få i uppdrag, att träda i 
underhandling med Statens arbetslöshetskommission, för frågans snara lösning. 
 
Som ovan  
L. ANDERSSON. 
Justeras: 
AM. BACKMAN. 
C. G. TINGGREN. 
S. P. EKBLAD. 
Rätt utdraget betygar 
 C. A. WALLIN.” 
 
Härjämte förelåg det i denna skrivelse nämnda förslaget. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
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Herr Andersson: Att det i många år varit ett önskemål att få ett skydd i norra 
hamnen för fiskebåtar och andra mindre båtar, men att detta dock ej varit 
möjligt förverkliga, synnerligen sedan det för stenindustrin inträdda 
stilleståndet. Tillstyrkte bifall till hamnstyrelsens föreliggande förslag, under 
framhållande av att det belopp som sålunda skulle komma på staden är 
beräknat att utgå av hamnmedel. 
 
Herr Sterner framhöll ock, huru välbehövligt det vore att få denna pir till stånd, 
och att det är ett arbete, som förr eller senare måste göras, men betonade tillika 
de ekonomiska svårigheter staden har att kämpa med vilket gör att staden ej är i 
tillfälle att direkt bidraga till detta arbete, utan finge det bero på hamnen att 
svara för dylikt tillskott till detsamma. föreslog att hamnstyrelsen måtte 
bemyndigas att, om så blir behövligt, upptaga ett lån för ändamålet å högst 
13.000 kronor för återbetalning inom kortare tid än två år. 
 
Herr Brännberg: Då Trötemyren nu snart är upprensad så blir det en stor massa 
arbetslösa i samhället, varför något så fort som möjligt måste göras för att 
bereda dessa sysselsättning på annat håll, samt att det enda hoppet för 
närvarande att skaffa arbete åt de härvarande arbetslösa är om ifrågavarande 
hamnpirbyggnad kunde komma till utförande genom Södra Sveriges 
statsarbetens försorg. 
 
Herr Ljungberg underströk vikten av att samhällets bidrag till detta arbete 
komme att bestridas av hamnmedel, då staden ej förmådde att direkt härvidlag 
bidraga. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att den av 
hamnstyrelsen föreslagna andelen i nämnda arbete anslås av staden att utgå av 
hamnmedel och att bemyndiga hamnstyrelsen att, om så blir behövligt, för 
ändamålet upplåna ett belopp av trettontusen (13.000) kronor för återbetalning 
inom kortare tid än två år. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att, med gillande av förslaget i dess helhet, 
bemyndiga drätselkammaren, hamnstyrelsen och arbetslöshets- och 
hjälpkommittén att träda i underhandling med stadens arbetslöshetskommission 
för frågans snara lösning. 

 
1922-11-17 Fastighets-Auktion. Genom frivillig auktion, som hålles i stadsfiskalkontoret 

onsdagen den 29 dennes kl. 1 e.m., försäljes fru Maria Forsbergs dödsbos 
fastighet Lilla Kyrkogatan [n:o] 32, som har ett lugnt och vackert läge. Tomten 
är stor och bebyggd med 2 boningshus, av vilka det ena innehåller 5 rum och 
kök samt 3 rum och kök, och det andra huset är indelat till 2 rum och kök, vind 
och brygghus. Ledningar för vatten, avlopp och elektrisk belysning finnas. God 
brunn och flera fruktträd finnas på tomten. Lysekil den 14 november 1922. 
Elias Sandell. (Kuriren 1922-11-17/KJ) [Anm: Dagens adress är Lilla Kyrkogatan 20.] 
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1922-11-17 Lysekils Mekaniska Verkstad fick nedsatt krigskonjunkturskatt. På besvär av 

Lysekils Mekaniska Verkstads AB har kammarrätten nedsatt bolagets taxering 
till krigskonjunkturskatt år 1919 i staden Lysekil från en merinkomst av 
529.500 kronor till 456.000 kronor. (Kuriren 1922-11-17/KJ) 

 
1922-11-17 En manufaktur- och kortvarubutik kommer F. Olsson att öppna i handlande 

E.W. Olssons hus, Landsvägsgatan [n:o] 23½ den 1 december under firma 
Kortvarumagasinet. (Kuriren 1922-11-17/KJ) [Anm: Dagens adress är Landsvägsgatan ...] 

 
1922-11-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 160 (avskrift KJ): 

Avskrift av magistratens protokoll för den 6 dennes föredrogs, och framgick 
därav, att till stadsfullmäktige för en tid av fyra år, räknat från den 1 januari 
1923, förklarats valda: 
 
1) Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
2) Riksdagsmannen, redaktören Axel Ljungberg. 
3) Disponenten Ludv. Andersson. 
4) Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
5) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
6) Lotsförmannen Gustaf Wallin. 
7) Handlanden S. P. Ekblad. 
8) Förvaltaren John Sterner. 
9) Ombudsmannen C. G. Tinggren. 
10) Fabrikören Elis Luckey. 
11) Fotografen John Westling. 
12) Gjutaren Karl Källén. 
13) Fru Anna Berger. 
14) Mekanikern Otto Olsson 
15) Fabrikören Gust. Karlsson. 
16) Fabrikören Rich. Björsell. 
17) Poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
18) Fabrikören Aug. Mattsson. 
19) Handlanden Fritz Olsson. 
20) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
21) Musikdirektören Karl Sandström. 
22) Verkmästaren Jakob Pettersson. 
23) Handlanden E. W. Olsson. 
24) Grosshandlaren O. G. Löfving. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 

 
1922-11-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 162 (avskrift KJ): 

Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
21 november 1922. 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg 
och Tinggren samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 154. Från byggnadsnämnden förelåg följande skrivelse med begäran att 
drätselkammaren ville hos stadsfullmäktige begära ett anslag å 1.000 kronor att 
utgå nästa år i och för registerkartans fullbordande, och meddelade nämnden, 
att efter det arbetet är fullbordat, 45 % av totalkostnaden återfås av statsmedel. 
 
Jämte skrivelsen överlämnades och ett med stadsingenjören upprättat kontrakt 
angående denna registerkartas upprättande. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka dels 
nämnda kontrakts godkännande, dels, begära ifrågavarande anslags beviljande 
för att upptagas i 1923 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Dock ville kammaren för tydlighetens skull påpeka, att i det kontraktet 
stipulerade beloppet, kronor 3.000, jämväl ingå de redan för ändamålet 
beviljade kronor 2.000.  
 
På grund av byggnadsnämndens nu föreliggande skrivelse förfaller till alla 
delar samma myndighets skrivelse enligt dess protokoll för den 21 november 
1921 i detta ärende. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Berger: Att det varit omöjligt få adressnumrering införd i staden, så länge 
tomtindelningen ej är färdig. Synnerligen besvärliga beträffande dylik 
indelning äro kvarteren ”Apoteket” och ”Mollén”. Uttryckte önskemålet att 
registerkartan snarast möjligt fullbordas samt ansåg, att tomtindelningen borde 
göras färdig före registerkartan. 
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll med anledning av herr Bergers yttrande, 
att tomtindelningen varit på god väg att bliva färdig, då arbetet med 
registerkartan kom hindrande emellan. Detta senare arbete sker nämligen på 
grund av åläggande för staden, varför det förra måste stå tillbaka. 
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Herr Sterner: Då registerkartan måste bliva färdig, har man intet annat att göra 
än bevilja det begärda anslaget. Yrkade bifall härtill och uttryckte önskemålet, 
att tomtindelningens utförande påskyndas så mycket som möjligt. 
 
Herr Löfgren ansåg, att anslag i detta fall rätteligen ej borde utgå, utan att det 
vore stadsingenjör Lundgrens skyldighet att för sin lön utföra ifrågavarande 
arbete. Påpekade, att nämnde befattningshavare först och främst borde fullgöra 
de arbeten, som krävas för stadens räkning, innan han åtoge sig privata 
göromål. Klandrade, att det antagits särskild kontrollant för tillbyggnaden av 
polishuset, då stadsingenjören mycket väl kunnat utöva denna kontroll. 
 
Yrkade, att om anslag nu för sagda ändamål beviljas, det dock ej måtte 
utbetalas innan arbetet är färdigt. 
 
Herr Sterner replikerade herr Löfgren med hänsyn till kontrollantskapet, då det 
var vissa, starka skäl, som talade för att annan person än stadsingenjören i 
förevarande fall antagits. Meddelade ok, att ny instruktion är under utarbetande 
för att under loppet av första hälften av nästa år föreläggas stadsfullmäktige. 
 
Herr borgmästaren Sundberg vitsordade stadsingenjör Lundgrens stora 
duglighet och framhöll särskilt hans raska expedition av löpande ärenden. 
 
Herr ordföranden hade intet att erinra mot bifall till byggnadsnämndens 
framställning i ärendet, men framhöll den absoluta nödvändigheten av 
tomtindelningarnas snara genomförande såsom grundval för omläggningen av 
kyrkböckerna och fastighetslängderna. 
 
Herr Otto Olsson anslöt sig huvudsakligen till herr Löfgrens ovannämnda 
yttrande och betonade vakten av att åstadkomma en ny, strikt instruktion för 
nämnde befattningshavare. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige bifalla 
beviljandet av ifrågavarande anslag att utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 

 
1922-11-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 165 (avskrift KJ): 

Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att 
till fabrikören herr Elis Luckey få för ett pris av åtta (8) kronor och 50 öre per 
kvadratmeter försälja tomten till huset n:o 30 vid Gamla Strandgatan, vilken 
tomt i enlighet med skrivelsen bifogad karta innehåller en areal av 125 
kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade, enligt vad som framgår av stadsfullmäktiges 
protokoll för den 10 mars 1921, § 49, rörande den till herr Luckey beslutade 
försäljningen av tomterna till husen n:ris 26 och 28 vid Gamla Strandgatan, 
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uttryckt önskemålet, att herr Luckey även måtte förvärva tomten till huset n:o 
30 vid samma gata. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande 
begäran. 

 [Anm: Gamla Strandgatan n:o 26 och n:o 28 samt n:o 30 är dagens Gamla Strandgatan 33A.] 
 
1922-11-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 171 (avskrift KJ): 

Från länsstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
”Utdrag ur protokoll, hållet vid sammanträde med brandstyrelsen i Lysekil den 
22 november 1922. 
Närvarande: herrar Mattsson, ordförande, Granberg, de Waern, Nordström, 
Olsson och Löfberg. 
§ 87. Enär den klämtning, som nu äger rum, då stadens värnpliktiga brandkår 
inkallas till tjänstgöring, visat sig ineffektiv, beslöts hemställa hos 
Stadsfullmäktige, att sådan klämtning må avbrytas mot tutning i handlurar. 

 
För anordningen av sådan lurning har brandstyrelsen tänkt sig staden indelad i 
3 distrikt, 

 
1:sta distriktet: Rosvik, Kyrkvik, Stora Kyrkogatan och Sandberget. 

 
2:dra distriktet: Gamla Staden till Midgård, Skottegatan och Kronberget. 

 
3:dje distriktet: Kungsgatan från Midgård, Stora Torget, Färgaregatan, 
Kvarngatorna, Sillgatan och Landsvägsgatan. 

 
Lurningen kan verkställas sålunda: 

 
Alt. I:3 st. brandlurar, placeras å fasta brandkårens redskapsvagn, som inträffar 
först vid brandplatsen. Åt brandchefen uppdrages att vid behov beordra 3 vid 
eldsvådan närvarande personer – icke brandsoldater – att verkställa lurningen, 
en i varje distrikt. Utföres detta skyndsamt och väl lämnas härför en belöning 
av 10:- kronor till var och en av de tre. 

 
Alt. II: Avtal om verkställandet av lurning träffas med tre lämpliga, inom de 
olika distrikten boende personer, vilka förvara lurarna, och hos vilka insättas så 
kallade brandtelefoner med central å poliskontoret. För passning av telefonen, 
skyldighet att vid eget förfall ha vidtalat närboende vikarie etc. erlägges en 
årlig gottgörelse av 40 – á 50 kronor till var och en av de tre och belöning som 
Alt. I. här ovan. Ehuru den nu hos kyrkovaktmästaren insatta brandtelefonen 
skulle bli tillgänglig, kommer engångskostnaden att uppgå till 250 á 300 
kronor. 
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Alt. III: Polisen verkställer lurningen. Då vissa timmar patrulleringen inom 
staden är helt indragen och denna vissa timmar ombesörjes av en man, torde en 
något sånär hastigt igångsatt lurning endast kunna anordnas genom insättandet 
av brandtelefon hos stadens samtliga poliskonstaplar, medförande en 
engångskostnad, väsentligen överstigande ettusen kronor. 

 
Då härtill kan ifrågasättas om lurningen, särskilt av de äldre poliserna kommer 
att bedrivas med den skyndsamhet, som behovet vid en brandkatastrof kräver, 
får brandstyrelsen enhälligt avstyrka antagandet av detta alternativ. 

 
Som ovan. 
AUG. MATTSSON. EMIL LÖFBERG. 
Justeras: 
CLAS VALFRID GRANBERG. B. A. de WAERN. FREDRIK 
NORDSTRÖM.  OTTO OLSSON. 
Rätt avskrivet betygar 

 EMIL LÖFBERG. 
 

Stadsfullmäktige beslöto, på förslag av herr borgmästaren Sundberg, att 
remittera ärendet till magistraten för dess yttrande. 

 
1922-12-04 Lagfart söktes vid måndagens rådhusrätt av fru Hilda Strandberg å tomt n:o 8 

vid Färgaregatan, som hon blivit tilldelad vid boskifte efter hemskillnad med 
sin man, sjökapten Ivar Strandberg. (Kuriren 1922-12-04/KJ) [Anm: Dagens adress är 
Färgaregatan 9.] 

 
1922-12-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 182 (avskrift KJ): 

Genom föredragen skrivelse anhöll drätselkammaren att under år 1923 få 
utföra nedannämnda arbeten med vatten- och avloppsledningar m. m.  
 
Vattenstyrelsen hade hos drätselkammaren begärt dessa arbetens utförande. 
1) Avloppsledning i Slätteskärsgatan 7.300:- 
2) Vatten- och avloppsledningar i Strandvägen 2.700:- 
3) Intagsbrunn till Rotemyren    750:- 
 Totalt kronor 10.750:- 
 
Stadsingenjörens förslag till såväl dessa som åtskilliga andra arbeten förelåg 
härjämte tillika med vattenstyrelsens skrivelse i ärendet till drätselkammaren. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att under år 1923 låta utföra ovannämnda 
arbeten, och att beloppet, kronor 10.750 upptages i 1923 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
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I likhet ned drätselkammarens ovannämnda förslag beslöto stadsfullmäktige 
att, såsom vattenstyrelsen föreslagit, låta frågan rörande de i stadsingenjörens 
förslag upptagna övriga arbetena tills vidare vila. 

 
1922-12-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 184 (avskrift KJ): 

Från magistraten förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Enligt av Länstyrelsen den 12 juli 1913 fastställd ordningsföreskrift är 
velocipedåkning förbjuden för allmänheten på Rosviksgatan från Rosvikstorg 
till badbolagets societetshus. 
 
Den praktiska nyttan av detta förbud är numera så gott som ingen på grund av 
den under de sista åren tilltagande trafiken med automobil och motorcykel, 
vilka fortskaffningsmedels användning på Rosviksgatan icke är förbjudet. Hos 
magistraten har flere gånger varit uppe ett förslag att fridlysa det av 
Rosviksgatan från automobiler och motorcyklar. Men det har särvid ansetts att 
ett sådant förbud skulle komma att verka synnerligen menligt från allmän 
trafiksynpunkt. Magistraten har därför ansett sig böra stanna vid en föreskrift 
om långsam körning med åkdon, automobil och motorcykel på denna gata.  
 
Det måste emellertid vara och en i ögonen ifrågavarande två trafikföreskrifter 
icke stå i god överensstämmelse med varandra, d. v. s. att velocipedåkning 
skall vara förbjuden, men åkning med automobil och motorcykel, om än på 
vissa villkor, tillåten. 
 
Magistraten får i anledning härav att stadsfullmäktige ville hos Länsstyrelsen 
hemställa om upphävande av det den 12 juli 1913 fastställda ordningsstadgan. 
 
Beträffande trafiken på ifrågavarande sträcka av Rosviksgatan får magistraten, 
föreslå att stadsfullmäktige ingå till Länsstyrelsen med begäran om fastställelse 
å följande föreskrifter: 
 
”Till förekommande av olyckshändelser föreskrives härmed att å Rosviksgatan 
från Rosvikstorg till Strandhotellen icke någon må färdas fram med häståkdon 
annat än i gående samt med automobil, motorcykel och velociped med större 
hastighet än högst 10 km i timman. 
 
Den som bryter häremot skall, såvida ansvar å förseelsen icke följer enligt 
allmän lag eller författning, böta från och med 2 t. o. m. 100 kronor.” 
 
Rådhuset i Lysekil den 27 november 1922. 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 58.docNyhetsbrev 58 20240926 © Per Stenros Sid 54 
 

 
Polisnämnden till vilken magistraten för yttrande överlämnat denna skrivelse, 
hade beslutit att tillstyrka ifrågavarande förslags till ordningsföreskrifter 
antagande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med magistratens föreliggande 
framställning. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, på förslag av herr ordföranden, att göra 
hemställan till drätselkammaren om uppsättande av triangelmärken av bättre 
belysning vid Rosviksgatan. 

 
1922-12-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 185 (avskrift KJ): 

En så lydande skrivelse hade från magistraten inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Av förekommen anledning får magistraten härmed föreslå Stadsfullmäktige att 
ingå till Länsstyrelsen med begäran om fastställelse av en så lydande 
 
ORDNINGSFÖRESKRIFT BETRÄFFANDE VELOCIPEDÅKNING INOM 
STADEN. 
 
Den, vilken med velociped färdas inom staden och dess område, skall vara 
skyldig  
att vara försedd med ringklocka och efter mörkrets inbrott med tänt ljus i lykta, 
så anbragt, att skenet synes på avstånd. 
att såväl vid gatu- och vägkorsningar som eljest, där fara för sammanstötning 
kan uppstå, färdas sakta och giva signal med ringklocka,  
samt att icke fara förbi åkande utan att giva signal. 
 
Med uttrycket färdas sakta åsyftas här en hastighet av högst 10 km. i timman. 
 
För överträdelse av dessa föreskrifter stadgas böter från och med 2 t. o. m. 100 
kronor, så vida ansvar å förseelsen icke är stadgat i allmän lag eller 
författning.” 
 
Rådhuset i Lysekil den 27 november 1922. 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Magistraten hade överlämnat skrivelsen till polisnämnden för yttrande, och 
hade nämnden beslutit tillstyrka antagande av det ifrågavarande förslaget till 
ordningsföreskrift. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla magistratens föreliggande 
framställning. 

 
1922-12-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 192 (avskrift KJ): 

Sedan förhandlingarna avslutades, begärdes ordet av herr Sterner, som yttrade 
följande: 
 
”Vid föregående sammanträde berördes bland annat också vår kyrka, och vår 
därför synnerligen intresserade herr ordförande yttrade då, att den för honom 
hittills varit ett sorgebarn, som skaffat såväl honom såsom församlingens 
kyrkoherde som församlingen svåra bekymmer. Jag tror detta fullt ut, men jag 
tror även säkert, att det för honom varit ett kärt sorgebarn, ja, ett mycket kärt 
sådant, att han nedlagt hela sin energi och sitt stora inflytande på att sätta vårt 
vackra tempel i värdigt och hållbart skick, och man måste erkänna att därvidlag 
ingen möda och eftertanke sparats och ej heller ekonomisk uppoffring, ty alla 
veta vi, att kontraktsprosten Lüsch, säkert med varmt hjärta, till sakens fromma 
skänkt ett så stort belopp som 20.000 kronor. ett tack härför har församlingen 
givit honom, men jag anser, att även vi stadsfullmäktige här från detta rum bör 
visa, att vi å egna och stadens vägnar högt värdera gåvan. 
 
Jag tillåter mig därför hemställa till stadsfullmäktiges ledamöter att förena sig 
om att till vår högt värderade herr ordförande uttala ett hjärtevarmt tack för vad 
i saken åtgjorts samt det för ändamålet skänkta stora penningbeloppet. Må detta 
vårt uttalande tack till hågkomst antecknas i dagens protokoll.” 
 
Herr ordförande tackade för dessa erkännsamma ord och yttrade härefter såsom 
avslutning på årets arbete i stadsfullmäktige följande: 
 
”Stadsfullmäktige stå nu vid slutet av sina förhandlingar för detta år. 
 
Vi uppleva i dag årets kortaste dag, uppkallad efter den apostel, som längst 
förblev i mörkret. 
 
Mörk har också den budget varit, som vi nyss behandlat, ännu mörkare genom 
det perspektiv den öppnar för oss med avseende på den kommitté. 
 
Men också här gäller det att låta var dag hava nog av sin egen plåga och icke 
göra bördan tyngre genom att lassa framtidens bekymmer på den innevarande 
dagens. 
 
Av den stat på 462.000 kronor endast 29.000 till nya företag, allt annat till 
improduktiva ändamål, är onekligen en ledsam proportion. 
 
Det kan så synas, men vid närmare granskning ställer sig saken kanske något 
gynnsammare. 
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Det är improduktivt att gräva ett dike i så måtto, att den produktiva jorden 
därmed icke ökas utan snarare minskas i ytinnehållet, men onekligen gagnar ett 
dike, väl utfört och rätt anbragt, jordens produktivitet, och så förhåller det sig 
också med många av det poster, som falla under denna benämning. De sätta 
nämligen samhället i stånd att fungera och förebygga risker, som kunde 
kännbart hämma det produktiva arbetet eller utgöra indirekta förutsättningar 
för återkommandet av produktivt arbete. 
 
Tiden är ur led, och den kan endast vridas rätt igen genom förtroendefull 
samverkan, där ingen klass eller del sättersig i det helas ställe och uppmanar 
sig ensamt företräda samhället, och där intet folk menar sig vara det utvalda 
folket framför andra och ensamt representera rätt och rättfärdighet på jorden. 
 
Att sådant är övermod hämnar sig, och så länge övermodet råder, är 
omvändelsen klar. 
 
Världens nuvarande ekonomiska tillstånd fyller t. o. m. den mest sangviniske 
åtminstone vissa stunder och tider, med vemod. 
 
Jag är övertygad om, att ingen av oss har undgått att känna det så. 
 
En ännu närmare orsak till vemod hava vi i afton, då icke mindre än tio av 
stadsfullmäktiges ledamöter med årets slut lämna oss. Deras sammanlagda 
ålder är icke mindre än 489 år, under det att deras ersättares är 478, alltså en 
genomsnittsålder hos dessa senare av 47,8 mot 48,9. Man kan följaktligen icke 
tala om någon nämnvärd föryngring, som stadsfullmäktige kommer att undgå, 
vad företräden de nya männen eljest komma att föra med sig. 
 
Men dessa avgående tio ledamöter representera också tillsammans, ehur 
visserligen i olika mån, något vida värdefullare än ålder, nämligen en 
arbetsvillighet och arbetsduglighet, insikter och erfarenhet i fråga om det 
kommunala, som ingen får till skänks utan måste förvärvas av envar, som vill 
uträtta något i denna sal för samhällets gemensamma bästa. 
 
Därför har i djupare mening endast den hemortsrätt här, som vill tjäna icke sig 
själv utan det hela. 
 
Då jag nu uppräknar tiden för de avgåendes stadsfullmäktigemandat, att envar 
inom och utom denna sal må kunna bilda sig en uppfattning om deras 
kommunala arbete: herr Gunnerson från år 1903, herr Laurin från 1907, herr 
Wallén från 1909, herr Oscar Mattsson från 1913, herr Löfgren från 1915, herr 
Berger från samma tid, herrar Hjalmar Carlsson och Lindblad från 1/1 1919 
och herrar Svante och Axel Johansson från ¼ 1919, så har jag därmed icke 
velat betygsätta envar för sig. Jag har därtill intet uppdrag och ingen förmåga 
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och därtill kommer, att människors omdömen om varandra, avsiktligt eller 
oavsiktligt, äro subjekta, ytliga och mestadels utan bestående värde. 
 
Till tröst för den, som menar sig misskänd, upprepar jag skaldens ord: ”Din 
åsikts maning akta mer än världens vrånga domar.” 
 
Må det emellertid icke misstyckas, att jag i afton dröjer vid ett enda namn, 
nämligen vice ordförandens, herr Gunnersons. Jag gör det därför, att med hans 
avgång från fullmäktige slites det andra personliga band, som utan avbrott 
hittills stadsfullmäktigeinstitutionen vid den kommunalrepresentation som 
fanns, innan Lysekil blev stad. Mig veterligen är han också en av de två, som 
lämna samhället under det kommande året. Då han detta gör, så tacka vi honom 
av hjärtat för den tid, som varit, och önska honom lycka för det kommande. 
 
Vi göra bådadera också till den andra från samhället avflyttade ledamoten, herr 
Wallén. 
 
Å egna och kvarvarande kamraters vägnar tackar jag Eder alla för tio för vad 
gott I haven velat göra och för vad I gjort, för allt arbete och tidsuppoffring, 
som är förenat med ett samvetsgrant fullgjort stadsfullmäktigeuppdrag. 
 
Och å egna vägnar tackar jag Eder för detsamma och inte minst därför, att I 
haven gjort min möda som ledare av förhandlingarna här lätt. 
 
Jag beder att få vara innesluten i Eder välvilja, när jag nu önskar Eder alla en 
god jul och ett gott nytt år.” 
 
Herr vice ordföranden besvarade detta tal sålunda: 
 
”För de älskvärda ord herr ordföranden riktat till oss avgående ledamöter beder 
jag få framföra vårt djupa tack. 
 
Under den tid, mera än ett kvarts sekel, som jag haft äran tillhöra Lysekils 
kommunala representation, har jag haft tillfälle se samhället gå betydligt framåt 
i en mängd avseenden. Inom gatu- och hamnväsendet och 
husbyggnadsverksamheten hava mycket stora framsteg gjorts, likaså hat 
stadens vattenfråga funnit en lösning för många år framåt. 
 
En person skulle efter 25 års bortavaro känna sig mer eller mindre bortkommen 
vid att plötsligen ställas inför alla förändringarna. 
 
Samhället, som för ett tjugotal år sedan blev stad, tycktes gå en blomstrande 
framtid och hastig utveckling till mötes, men så kom det stora världskriget, 
som tryckt sin dystra stämpel på detta samhälle liksom på så många andra i 
hela världen. 
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Visserligen medförde kriget ett tillfälligt uppsving för den lokala 
verkstadsindustrin och isynnerhet för ansjovisindustrien och andra grenar inom 
konsumtionsbranschen, men den för hela norra Bohuslän och för Lysekil som 
dess centrum så viktiga stenindustrien blev genom kriget totalt ödelagd för 
oberäknelig tid framåt. 
 
Att depressionen nått botten, och vi nu stiga sakta men säkert, tyda alla tecken 
på, dock, människan spår och Gud rår, heter det, bakslag äro ännu uteslutna. 
 
En borgen att samhälle skall gå framåt utgör dock den sammansättning av 
dugande ledamöter, som staden valt åt sig. Särskilt kan framhållas, att alla 
partier här gått i ädel tävlan med varandra tillsammans med sin energiske och 
målmedvetne ordförande att uppnå bästa resultatet för det samhälle de andra 
tillhöra. 
 
Mitt djupa tack för gott kamratskap under de gångna åren beder jag få framföra 
till stadsrepresentanterna, och likaledes beder jag få återgälda herr 
ordförandens jul- och nyårshälsning med att å egna och fullmäktiges vägnar 
tacka för Edert utomordentliga sätt att under såväl detta som många föregående 
år hava lett dessa förhandlingar och tillönska Eder en god jul och ett gott nytt 
år.” 

 
./ 


